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رییس جمهور گفت: حضور سلایق مختلف در مجلس 
را بستری برای شکل گیری مجلس قوی و تقویت دولت 

می دانیم.

تعیین تکلیف معادن غیرفعال 
تا پایان سال

رییسی:
حضور سلایق درمجلس را 

بستری برای شکل گیری مجلس 
قوی می دانیم

کی روش به لژیونرها
خیانت کرد

گر ه گشایی دولت از 
ابَر طرح بیمارستانی

 مازندران

چتر حمایت قضائی برای 
کودکان و زنان آسیب دیده

گسترده تر می شود

 در ابتدای دهه 90 شمسی آن زمان که جسته و گریخته اخباری مبنی 
بر "مازندران هم در آینده با پدیده ریزگرد مواجه خواهد شد" برای 
مردم قابل تصور نبود که روزی این خطه شمالی و سرسبز کشور به 
میدان تاخت و تاز گرد و غبار تبدیل شود اما اکنون بعد از گذشت 
سال ها می بینیم چگونه آسمان آبی استان در برخی از روزهای سال 

به خاکستری تغییر رنگ می دهد.
به گزارش خبرنگار ایرنا،   »ادامه کاهش تراز آبی میانکاله در مازندران 
این شبه جزیره را به کانون جدید ریزگردها در کشور تبدیل خواهد 
کرد و وضعیت کاهش آب در تالاب میانکاله بدتر از دریاچه ارومیه 
است. تراز آبی این تالاب نسبت به سال های پیش 130 سانتی متر 
کاهش یافته است، در حالی که کاهش تراز آبی در دریاچه ارومیه 
ریزگرد  بحران  بروز  از  جلوگیری  برای  باید  بود.  متر  سانتی   ۸0
در این شبه جزیره ۶۸ هزار هکتاری اقدامات فوری و لازم انجام 
شود تا زمانی که میانکاله وارد بحران جدی و بروز مسائل غیرقابل 
این  از  برای خروج  لازم  جلسات  است،  نشده  حاد  و  پیشگیری 

وضعیت تشکیل و تدابیر و راهکارهای لازم اندیشیده شود.«
این جملات بخشی از سخنان علی محمد شاعری نماینده اسبق 
مردم بهشهر،  نکا و گلوگاه در مجلس شورای اسلامی در همایش" 
که 27 خرداد 139۵ در ساری  کشاورزی، رکن اقتصاد مقاومتی" 
برگزار شد، است که شاید بتوان این مطالب بیان شده از سوی این 
عضو آن زمان کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی را جزو 
نخستین هشدارهای اعلام شده در آن وقت محسوب کرد که در 
پسِ این جملات به نوعی زنگ خطر باز شدن پای ریزگردها به 

مازندران به صدا در آمده بود.
با گذشت حدود حدود هشت سال از بیان این مطالب پیش بینی 
ها به وقوع پیوست چرا که در اکثر روزها آسمان تیره و غبار گرفته 
پدیده غالب استان مازندران است و حتی در برخی روزها شدت 
وجود گرد و غبار تا حدی است که حین تردد در مسیر جاده ها، 

شهرها در حاله ای از گرد و خاک دیده می شود.
مازندران که طی سال های اخیر آلودگی هوا را نیز به دلیل فعالیت 
واحدهای آلاینده تجربه کرده و بدون این که آمارهای رسمی این 
می کند،  نرم  پنجه  و  دست  معضلی  چنین  با  شود  اعلام  آلودگی 
اکنون مدتی است به جمع استان های دچار چالش ریزگردها اضافه 
شده است. تا جایی که اوایل سالجاری پروازهای فرودگاه دشت 
ناز متوقف شد و حتی هواپیمای حامل وزیر کشور نیز که عازم 
ساری بود به دلیل کاهش شعاع دید موفق به فرود نشد و به تهران 

بازگشت.
این  منبع  پیرامون  اخیر در گمانه زنی های عمومی  طی چند وقت 
ریزگردها هم از میانکاله به عنوان کانون این ریزگردها یاد شده و 
هم از برخی مناطق خشک داخلی. اما مهم ترین نام در این بین به 
کشور ترکمنستان ارتباط دارد؛ صحرای قره قوم. یکی از بزرگ ترین 
کویرهای شنی جهان که 3۵0 هزار کیلومتر مربع مساحت دارد و 
نواحی غربی، مرکزی و شمالی ترکمنستان را در بر می گیرد و به 
قزاقستان هم می رسد. صحرایی خشک و کم باران که گفته می شود 
در برخی مناطق آن ممکن است هر چند سال یک بار اندکی باران 

مشاهده شود.
هرچند بنا به گفته مسوولان امر در حال حاضر کانون ریزگردها 
پدیده  چنین  ورود  اما  است  مازندران  از  خارج  و  دیگر  جای  از 
ناخوشایندی در استان که همواره به نقظه خوش آب و هوا برای 

فرار از آلاینده ها به شمار می رود می تواند جبران ناپذیر باشد.
در این پیوند مدیرکل حفاظت محیط زیست مازندران روز سه شنبه 

در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: پدیده ریزگرد چندسالی در 
کشور ما به صورت جدی در کشور و مازندران وجود دارد.

عطالله کاویان گفت: امسال 2مرحله شاهد هجوم ریزگرد در استان 
جمله  از  همسایه  و  اطراف  کشورهای  مطالعات،  طبق  که  بودیم 

ترکمنستان منشأ و کانون ریزگرد به شمار می روند.
وی با بیان این که، رصد داده های ماهواره ای نشان داده که صحرای 
قره قوم کانون ریزگردهای استان محسوب می شود، ادامه داد: پدیده 
ریزگرد را وقتی داریم که شاهد خشکی سطح خاک باشم و رطوبت 

تالاب میانکاله و خلیج گرگان مانع از بروز ریزگرد است.
وی افزود: اگر میانکاله و خلیج گرگان آسیب ببیند می تواند به عنوان 
یکی از کانون های فرهنگی انتشار ریزگرد باشد و در حال حاضر 

نگرانی بابت انتشار ریزگرد در میانکاله نداریم.
این مقام مسوول افزود: منشأ بسیاری از ریزگردها در استان خارجی 

است.
هچنین معاون محیط زیست انسانی اداره کل حفاظت محیط زیست 
مازندران چندی قبل به خبرنگار ایرنا گفت: ابتدا گمان می کردیم 
میانکاله  تالاب  مانند  داخلی  عرصه های خشک  از  ریزگردها  این 
برمی خیزد. اما طبق بررسی های انجام شده برای ما محرز شده که 

منبع ریزگردها ترکمنستان است.
شدن)کویری  تکویری  روند  سرعت  افزایش  یداللهی،  علی اکبر 
شدن( در خاک های ترکمنستان را نگران کننده می داند و می افزاید: 
منبع  اند  آمده  مازندران  به  تاکنون  که  ریزگردها  این  خوشبختانه 
داخلی ندارند و ارتباطی هم با میانکاله ندارند. اما در مورد استمرار 
از  ریزگردها  حرکت  اثر  بر  مازندران  در  پدیده  این  دادن  رخ 

ترکمنستان نگران هستیم.
زیست  محیط  حفاظت  کل  اداره  انسانی  زیست  محیط  معاون 
مازندران معتقد است در صورتی که برای جلوگیری از گسترش 
مساحت خشک شده تالاب میانکاله و احیای 1۵ هزار هکتار از 
عرصه های این تالاب که طی سال های اخیر خشک شدند اقدامی 
از سوی دستگاه های مرتبط مانند وزارت نیرو و جهاد کشاورزی 
انجام نشود برخاستن ریزگردها از میانکاله در آینده نزدیک نیز دور 

از ذهن نخواهد بود.
تالاب میانکاله که از دهستان میانکاله در شهرستان بهشهر تا آشوراده 
در استان گلستان وسعت دارد. این منطقه به دلیل داشتن پهنه آبی 
مناسب با ذخایر غذایی غنی و آبزیان همه ساله پذیرای بیش از 30 
تا 40 گونه از پرندگان مهاجر زمستان گذران و بیش از 100 گونه 

از پرندگان بومی آبزی و کنارآبزی است.
این تالاب با داشتن پناهگاه حیات وحش به مساحت حدود 22 
درختان  جمله  از  گیاهی  تنوع  و  مازندران  حوزه  در  هکتار  هزار 
سازیل و انار وحشی که تغذیه برخی پرندگان را تشکیل می دهد 
توانست بیش از ۵00 گونه جانوری را در خود جای دهد و به نوعی 
بهشت پرندگان استان نام بگیرد و با این تنوع زیستی به عنوان یکی 
از ذخیره گاه های زیست کره جهان از سوی سازمان های جهانی 

حفاظت از محیط زیست قرار گرفت.
تالاب میانکاله را باید بهشت پرندگان و پرنده نگری نام نهاد؛ سی 
در  ثبت شده  تالاب  نخستین  و  دنیا  ثبت شده  تالاب  و ششمین 
کنوانسیون تالاب های بین المللی رامسر و یکی از ۶۵0 ذخیرگاه 
زیست کره جهان با 4۸ هزار هکتار وسعت در شرق استان مازندران 
استان گلستان واقع شده است و سالانه 130  با  و در همجواری 
گونه از پرندگان مهاجر را با جمعیت حدود 1.۵ میلیون بال میزبانی 

می کند.

جولان ریزگردها در آسمان مازندران 
آگهي مسیر خطوط ۲ و ۴ مداره 

۶3 کیلوولت آزادشهر
  شرکت برق منطقه اي مازندران به منظور اطلاع صاحبان اراضي و املاک واقع در 
مسیر و حریم خط برق فوق الذکر و جلب توجه آنان به مفاد مواد 18 و 19 قانون 
سازمان برق ایران ، برابر تصویبنامه شماره 12727/ت50732 ه� مورخ 94/2/6 

هیئت محترم وزیران، در مسیر و حریم خط برق مبادرت به درج آگهي مي نماید.
بدین توضیح که قریبا خط برق مذکور بشرح نقشه ترسیمي اجرا خواهد شد . مطابق مصوبه شماره 12727 
/ت 50732 ه� � مورخ 94/2/6 هیئت وزیران حریم خط برق63 کیلوولت چهارمداره و دو مداره آزادشهر به  
خطوط تکمداره علی آباد – گنبد 8متر از فاز کناری خواهد بود و بر اساس تصویبنامه فوق الذکر اقدام به هر 
گونه عملیات ساختماني و ایجاد تاسیسات مسکوني و دامداري یا باغ و درختکاري و انبارداري و ... در مسیر و 

حریم خطوط برق ممنوع میباشد . رعایت حریم خطوط نیروي برق براي مالکین الزامي است.
مالکین در صورت وجود ابهام به آدرس  ساري- میدان امام )ره( – شرکت برق منطقه اي مازندران و گلستان 

- دفتر حقوقي مراجعه و یا با شماره تلفن 33353948-011 تماس حاصل فرمایند.
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رییسی: 
حضور سلایق درمجلس 

را بستری برای شکل گیری 
مجلس قوی می دانیم

سلایق  حضور  گفت:  جمهور  رییس 
مختلف در مجلس را بستری برای شکل گیری 

مجلس قوی و تقویت دولت می دانیم.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام 
در  دوشنبه  شامگاه  رییسی  ابراهیم  سید 
نشستی صریح و صمیمی با بیش از ۵0 نفر 
از سران احزاب و فعالان سیاسی کشور، با 
بیان اینکه این نشست در لبیک به فرمایش 
راستای  در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
تلاش برای ایجاد شور و افزایش مشارکت 
است،  شده  برگزار  پیش رو  انتخابات  در 
نگاه ها  نزدیک کردن  در  را  چنین جلساتی 
به یکدیگر و هم افزایی احزاب و چهره های 
سیاسی، اجتماعی و اثرگذار در تقویت فضای 

انتخاباتی در جامعه مؤثر دانست.
رییس جمهور در این جلسه 3 ساعته که 
انتقادات های  و  نظرات  دیدگاه ها،  طرح  با 
فرارسیدن  تبریک  با  بود،  همراه  گوناگون 
صدیقه  حضرت  باسعادت  ولادت  سالروز 
طاهره )س( و نیز سالروز میلاد امام خمینی 
و  سیاسی  فعالان  جمع  در  حضور  )ره(، 
سران احزاب را فرصتی ارزشمند توصیف و 
تصریح کرد: استنباط از فرمایشات اخیر رهبر 
معظم انقلاب اسلامی این است که در شرایط 
فعلی مهمترین وظیفه همه فعالان سیاسی در 
نظام جمهوری اسلامی ایران اعم از دولت، 
قوای سه گانه و احزاب و چهره های سیاسی، 
ایجاد و ارتقای امید و نشاط در جامعه است.
به  اسلامی  انقلاب  به  دلدادگی  رییسی، 
رهبری امامی تحول خواه و خون های ریخته 
شده به پای درخت تنومند انقلاب را نقطه 
اجتماعی  و  سیاسی  فعالین  همه  اشتراک 

ایران دانست و  در نظام جمهوری اسلامی 
جریان  در  که  بزرگی  اقدامات  به  اشاره  با 
فعالیت بخش های مختلف نظام در طول 44 
سال گذشته به انجام رسیده است، بر نگاه 
به دستاوردها  توأمان  واقع بینانه، منصفانه و 
کرد  تاکید  گذشته  دوره های  کاستی های  و 
به  اقدام  اگر  که  بدانیم  باید  همه  افزود:  و 
تخریب وجهه دیگران کنیم، وجهه و اعتبار 
دنبال  به  دشمن  نمی رود؛  بالاتر  ما  خود 
پیشرفت  توقف  و  نظام  دستاوردهای  نفی 
کشور است لذا همه موظفیم ضمن افتخار 
به دستاوردهای 44 سال گذشته، برای رفع 

کاستی ها و پیشرفت های بیشتر تلاش کنیم.
نقش  دانستن  مهم  با  جمهور  رییس 
احزاب در اصلاح امور کشور، تلاش برای 
اصلاح گری و رفع گره ها را از کارکردهای 
اصلی احزاب و گروه های سیاسی و اجتماعی 
دانست و اظهار داشت: امروز همه موظیفم 
فارغ از اینکه چه کسی گره را ایجاد کرده، 
برنامه  به  کنیم.رییسی  تلاش  آن  رفع  برای 
دولت برای تکمیل طرح های نیمه تمام اشاره 
کرد و گفت: برای دولت مهم این نیست که 
این طرح ها در زمان کدام دولت آغاز شده و 
تکمیل آنها به نام چه دولتی نوشته می شود، 
آنچه مهم است، تکمیل و بهره برداری از این 
طرح هاست که باعث رضایت مندی مردم، 
ارتقای امید و افزایش سرمایه اجتماعی نظام 
طرح  همچنین  جمهور  شد.رییس  خواهد 
انتقاد در جامعه را باعث رشد و کمال دانست 
برخی  برخلاف  دولت  این  اینکه  بیان  با  و 
داشته اند، سعه صدر  ادعای مدارا  دیگر که 
بالایی در برابر انتقادات داشته است، تصریح 

کرد: از طرح انتقادات، نظرات و دیدگاه های 
مختلف و متنوع استقبال می کنیم، اما طرح 
انتقادات باید نتیجه عینی برای مردم و جامعه 

داشته باشد.
پرونده های  موضوع  به  اشاره  با  رییسی 
مفاسد اقتصادی، اکتفا کردن به تکرار اخبار 
سرخوردگی  موجب  و  بی فایده  را  مفاسد 
و ناامیدی مردم و افکار عمومی دانست و 
خاطرنشان کرد: آنچه در این زمینه می تواند 
مؤثر بوده و ضمن اصلاح امور به ارتقای امید 
و نشاط مردم بیانجامد، دو موضوع پیگیری 
و  پرونده ها  رساندن  نتیجه  به  در  مستمر 
برخورد با مفسدین و از بین بردن بسترهای 

فساد برای جلوگیری از تکرار آن است.
سلایق  حضور  ادامه  در  جمهور  رییس 
مختلف را باعث هم افزایی در مسیر پیشبرد 
از  تنها  نه  دولت  افزود:  و  دانست  کشور 
نگران  مجلس  در  مختلف  سلایق  حضور 
نیست، بلکه آن را بستری برای شکل گیری 
تقویت  می تواند  که  می داند  قوی  مجلس 
اقتدار  افزایش قدرت و  نتیجه  دولت و در 
ایران را به دنبال داشته باشد.رییسی با تاکید 
بر پرهیز از قبیله گرایی در فعالیت احزاب و 
گروه های سیاسی، درباره مباحث مطرح در 
احراز صلاحیت ها نیز تصریح کرد: از نظر 
هستند،  صلاحیت  دارای  افراد  همه  دولت 
صلاحیت  عدم  بر  متقنی  دلیل  اینکه  مگر 
مشارکت  افزایش  مهم  باشد.  داشته  وجود 
است که همه باید در این مسیر تلاش کنند.
رییس جمهور با اشاره به برخی نکات مطرح 
شده در این نشست درباره تأثیر مشکلات 
اقتصادی بر مشارکت در انتخابات خاطرنشان 

انقلاب  رسالت های  از  یکی  اساساً  کرد: 
اسلامی فقرزدایی و بهبود مستمر وضعیت 
معیشت بخش های مختلف جامعه است. در 
سال های سپری شده از انقلاب نیز کارهای 
بزرگ و زیادی در این زمینه انجام شده، اما 
این  در  تلاش ها  استمرار  نیازمند  همچنان 

زمینه هستیم.
بیان  امکان  که  افرادی  همه  از  رییسی 
دارند  را  دیدگاه هایشان  و  نظرات  عمومی 
برای  و عمل شان  قلم  بیان،  با  که  خواست 
تعالی و رشد بیش از پیش نظام جمهوری 
سخنان  از  کنند.پیش  تلاش  ایران  اسلامی 
رییس جمهور به ترتیب آقای مجید انصاری، 
خانم زهره الهیان، و آقایان مسعود پزشکیان، 
مالک  مطهری،  علی  بادامچیان،  اسدالله 
شریعتی، مصطفی کواکبیان، حسین الله کرم، 
محمدباقر نوبخت، عبدالحسین روح الامینی، 
علی ربیعی، سید نظام الدین موسوی، محسن 
هاشمی، قدرت علی حشمتیان، سید حسین 
محصولی،  محمدصادق  سید  مرعشی، 
محمدعلی ابطحی، ابوالقاسم جراره، مسعود 
امام،  جواد  وکیلی،  محمدعلی  زریبافان، 
حمید رسایی، حسین کمالی، محمد هاشمی 
ضمن  سخنانی  در  حدادعادل  غلامعلی  و 
قدردانی از دعوت رییس جمهور و برگزاری 
این نشست به بیان دیدگاه ها و نظرات خود 
درباره برگزاری انتخابات مشارکتی و افزایش 
دوره  دوازدهمین  انتخابات  در  مشارکت 

مجلس شورای اسلامی پرداختند.
حاضران همچنین در پایان جلسه پس از 
ثبت عکس یادگاری، شام را مهمان رییس 

جمهور بودند.

قالیباف:
شهید سلیمانی مرد عمل بود

واقعی  معنای  به  اسلامی گفت: شهید سلیمانی  رییس مجلس شورای 
کلمه مردم عمل بود. مردم باوری غیرشعاری او پشت انبوهی از تصاویر و 
پوسترها پنهان شده و باید کارآمدی حاج قاسم به طور دقیق تبیین شود.

از دستور  قالیباف در نطق پیش  به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر 
جلسه علنی امروز )سه شنبه 12 دی ماه( مجلس شورای اسلامی، اظهار 
کرد: فرا رسیدن سالروز شهادت سردار رشید اسلام، شهید سپهبد حاج 
قاسم سلیمانی را گرامی می دارم.وی بیان کرد: حاج قاسم سلیمانی به 
معنای واقعی کلمه مرد عمل، کارآمد، شجاع، مخلص و محاسبه گر بود، 
اما در کنار این ویژگی های برجسته آنچه او را به طور ویژه متمایز می کرد، 
آن بود که کارآمد بود و می توانست راه ها را باز کند و در میدان عمل 
این  اینکه آنچه در همه  بیان  با  مشکلات را پشت سر بگذارد.قالیباف 
سال ها کمتر به آن پرداخته شده است کارآمدی و توان حل مسأله آن 
شهید گرانقدر است، ادامه داد: حاج قاسم در میدان های مختلف پیروز بود 
و توانست امنیت و آرامش را برای مردم ایران رقم بزند. این پیروزی ها از 
محاسبه دقیق شرایط، پرهیز از شتاب زدگی و بی ملاحظگی، استفاده از 

توان مردم، واقع گرایی و باور عمیق به سنت های الهی برآمده بود.
بود که در  نظامی کم نظیر  الگوی  تنها یک  نه  افزود: حاج قاسم  وی 
زیست سیاسی، اجتماعی و فرهنگی خود نیز الگوی برجسته ای به شمار 
می رفت. شهید سلیمانی به دلیل باور عمیق به توان و اثربخشی مردم و 
باور به آرمان های اسلام و انقلاب، در همه ابعاد وجودی رشد کرد و 

رفتار او باید در تمام ابعاد به عنوان الگو تبیین شود.
عین  در  امروز  قاسم  حاج  کرد:  بیان  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
ناشناس است  بودن، همچنان  شهرت، گمنام است و در عین شناخته 
چرا که بسیاری از ابعاد وجودی وی از جمله ابعاد سیاسی و اجتماعی 
رفتارش و کارآمدی او در حل مسائل مغفول مانده است. مردم باوری 
غیرشعاری و خداباوری خالصانه او پشت انبوهی از تصاویر و پوسترها 
پنهان مانده است که جوانان و اندیشمندان انقلابی باید تبیین کارآمدی 
حاج قاسم و روش حل مسأله او را به صورت جهادی در دستور کار قرار 
دهند و حاج قاسم را آنگونه که واقعاً زندگی می کرد، به مردم نشان دهند.
وی در ادامه گفت: همچنین پیشاپیش ولادت حضرت فاطمه ی زهرا 
را  )ره(  امام خمینی  ولادت حضرت  روز  و  زن  روز  علیها،  الله  سلام 
به عموم مردم ایران تبریک می گویم. مجلس یازدهم با تصویب قانون 
خانواده و جمعیت و اولویت دادن به خانواده و مادران در بهره مندی از 
امکانات کشور و همچنین تصویب کلیات قانونی برای حمایت از زنان 
و مادران ایرانی، پس از سه دوره معطلی در مجالس گذشته، تلاش کرد 
تا به وظیفه خود در قبال مادران، زنان و دختران ارجمند و سربلند ایرانی 

عمل کند.
قالیباف تاکید کرد: کشور ما زمانی قوی است که مادران ایرانی قوی 
باشند، ایران آنگاه سربلند است که زنان ایرانی در خانه، محیط کار و 
جامعه سربلند و مورد احترام و دارای فرصت رشد باشند و قانون نیز 
پشتیبان آنها باشد. ان شاء الله با تصویب نهایی قانونی برای ارتقای امنیت 
زنان، شاهد تحولی جدی در میزان مشارکت فعال مادران و زنان ایرانی 

در پیشرفت و توسعه کشور و قدرتمند شدن خانواده ایرانی باشیم. 

ایران  اسلامی  ارتش جمهوری  در  فقیه  نماینده ولی 
سبب  هنر  با  را  بصیرت  و  ایمان  علم،  آمیختگی 
آن  از  آینده  گفت:  و  دانست  ماندگاری  و  عزتمندی 

ارتش متدین جمهوری اسلامی ایران است.
عباس  الاسلام  حجت  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
اختتامیه  مراسم  در  شنبه  سه  صبح  محمدحسنی 
جشنواره قرآنی، فرهنگی و هنری دریادار شهید مسعود 
انشایی با گرامیداشت یاد و خاطر سردار شهید سلیمانی 
و تبریک ولادت باسعادت حضرت فاطمه زهرا )س(، 

یاد علامه مصباح یزدی را گرامی داشت.
و  فرهنگی  قرآنی،  برپایی جشنواره  از  تقدیر  با  وی 
هنری در دانشگاه دریایی نوشهر، این پویش را تاریخی 
و ماندگاری دانست و گفت: این جشنواره ها می تواند 

چهره های بصیرتی ارتش را ملی و ماندگار کند.
اینکه اجرای جشنواره برنامه فرهنگی و  بیان  با  وی 
قرآنی نشانه آمیختگی هنر متعهد اسلامی در دانشگاه ها 

است، با تقدیر از مقام بی بدیل مادر اظهار کرد: مقام 
مادر والا و قابل ستایش است.

اسلامی  جمهوری  ارتش  سیاسی  عقیدتی  رئیس 
خواستار توجه به قرآن کریم شد و گفت: راه رسیدن به 
عزت ارتباط تنگاتنگ، انس با قرآن وعمل به آن است.
حجت الاسلام صنعت پور تصریح کرد: آینده افتخار 
و  ایمان  علم،  که  است  کسی  آن  از  عزتمندانه  آمیز، 
عامل  هنر  گفت:  کند.  آمیخته  هنر  با  را  بصیرت 
ماندگاری هر کار ماندگاری است و هرچیزی که باهنر 
آمیخته شود، نمی توان برای آن تاریخ مصرف پیدا کرد.
وی باعنوان اینکه آینده از آن ارتش جمهوری اسلامی 
ایران و دانشجویان متدین و باسواد است، گفت: این 

راه و روش باید با قدرت ادامه یابد.
در این جشنواره از نفرات برگزیده تقدیر شد.

ماموریت ناوگروه 86 برگ زرینی در کارنامه 
نیروی دریایی است

 معاون هماهنگ کننده نیروی دریایی راهبردی ارتش  
نیز درا ین مراسم ماموریت ناوگروه ۸۶ را برگ زرینی 

در تاریخ کشور و کارنامه نیروی دریایی برشمرد.
مشارکت  از  تقدیر  با  بلوچ  بابک  دریادار  امیر   
خودشناسی،  خودباوری،  جشنواره،  در  دانشجویان 
برپایی  اهداف  از  را  بودن  هم  کنار  در  و  بودن  باهم 

جشنواره بیان کرد.
وی با عنوان اینکه قدرت زمانی محسوس است که 
هم  درکنار  این  امیدواریم  افزود:  باشیم،  هم  کنار  در 

بودن قدرت بازدارندگی کشور را ارتقا دهد.
کارورزی  برای  دانشجویان  اعزام  به  اشاره  با  وی 
داد:  ادامه  دوردست  آب های  و  مختلف  مناطق  به 
دانشجویان آینده سازان کشور هستند و مأموریت هایی 

نظیر ناوگروه ۸۶ را انجام می دهند.

افزایش  مشارکت در انتخابات نیازمند 
تحقق »رضایت« مردم است

انتخابات  در  رفتن  مشارکت  بالا  گفت:  رهپویان  جمعیت  دبیرکل 
نیازمند تحقق »رضایت« مردم و تنوع »رقابت« جناح ها است که بین 

این دو، قطعاً رضایت مردم عامل مهم تری است.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی شب 
گذشته به مدت 1۵0 دقیقه میزبان ۵0 نفر از دبیران کل احزاب، رؤسای 
اصلاح طلب،  اصولگرا،  مستقل،  سیاسی  فعالان  و  سیاسی  ائتلاف های 
مردم  نماینده  و  رهپویان  دبیرکل جمعیت  شریعتی،  بود.مالک  اعتدال 
تهران در مجلس شورای اسلامی، در صفحه شخصی خود در توئیتر، 
درباره این نشست، نوشت: »آنچه در نشست صریح، فراگیر و کم نظیر 
رئیس جمهور با بیش از ۵0 دبیرکل حزب یا چهره فعال با گرایش های 
متنوع سیاسی بیان کردم:1( بالا رفتن  مشارکت در انتخابات نیازمند دو 
بال است:اول تحقق »رضایت« مردم و دوم تنوع »رقابت« جناح ها که 

بین این دو، قطعاً رضایت مردم عامل مهم تری است.

نماینده ولی فقیه در ارتش:
آمیختگی علم و بصیرت سبب عزتمندی و ماندگاری می شود

انتخاباتی  راهبرد  از  درحالی  توسعه  و  اعتدال  حزب  کل  دبیر 
حزبش سخن به میان آورد که کارنامه ۸ ساله دولت روحانی پیش 
را هم  ما  "مردم  که  اشاره می کند  این حال  با  است،  مردم  روی 
می شناسند. اگر ما به جامعه بزرگ شاغلین و بازنشستگان حرفی 
را بزنیم عملکرد گذشته ما گویای این است که اعتقاد ما چیست!"

به گزارش خبرنگار حوزه احزاب ایرنا، حزب اعتدال و توسعه 
باقر  »محمد  تاکنون  مقطع  آن  از  و  شد  تاسیس   137۸ سال  در 
نوبخت« ردای دبیرکلی را برتن کرد و در انتخابات مجلس ششم 
دبیرکل  دیگر  بار  انتخابات  این  در  و  ارائه  را  فهرست خود  هم 
حزب، نماینده مجلس شد، اما در آن دوره این حزب نتوانست 

فراکسیون قابل ملاحظه ای تشکیل دهد.
در  تکنوکرات«  »قوچانیِ  مسئولی  مدیر  به  نو«  »آگاهی  مجله 
توسعه،  و  اعتدال  حزب  سیاسی  فعالیت های  تبیین  در  گزارشی 
نماینده سمنان که مدیر  افرادی چون کاظم جلالی  آورده است: 
مسئول روزنامه حزب به نام »اعتدال و توسعه« هم بود و به تدریج 
به علی لاریجانی در مجالس هشتم و نهم جذب شد یا حمیدرضا 
حاج بابایی که به محمود احمدی نژاد پیوست و وزیر آموزش و 
پرورش شد و از حزب اعتدال و توسعه جدا شد.کامیابی بزرگ 
اما ریاست جمهوری حسن روحانی بود  حزب اعتدال و توسعه 
در  بازنشسته  مدیران  و  سفرا  وزرا،  وکلا،  از  را  حزب  این  که 
مرکز تحقیقات استراتژیک به دولتمردان بر دولت های یازدهم و 

دوازدهم بدل ساخت. »محمد باقر نوبخت« معاون رئیس جمهور 
و رئیس سازمان برنامه و بودجه شد.»محمود واعظی« ابتدا وزیر 
»علی جنتی«  رئیس جمهور شد.  دفتر  رئیس  ارتباطات و سپس 
وزیر فرهنگ و ارشاد و اسلامی شد. »محمدرضا نعمت زاده« در 
دولت یازدهم، وزارت صنعت و معدن و تجارت را بر عهده گرفت 
و مرحوم »اکبر ترکان« دستیار و مشاور رئیس جمهور شد.»مسعود 
عضویت  به  ملی  اعتماد  حزب  در  عضویت  از  نیز  سلطانی فر« 
حزب اعتدال و توسعه درآمد در حالی که ریاست سازمان میراث 

فرهنگی و بعداً وزارت ورزش و جوانان را عهده دار شد.
پس از حضور یارانِ روحانی در پاستور، حزب اعتدال و توسعه 
بروز  و  ظهور  دیگر  و  رفت  تشکیلاتی«  و  سیاسی  »کمای  به 
چشم گیری در سپهر سیاست ایفا نکرد. »محمد باقر نوبخت« که 
پس از پایان ماموریت در دولت یازدهم و دوازدهم وقت بیشتری 
را برای فعالیت های تشکیلاتی اختصاص می دهد و در انتخابات 
مجلس دوازدهم هم ثبت نام کرده است در گفت وگویی به نکات 
در  انتخاباتیشان  برنامه های  و  حزبش  فعالیت های  درباره  جالبی 
آوردگاه 11 اسفند ماه اشاره می کند و می گوید: تقریباً. باید بگویم 
شاید اسما دبیرکل بودم اما رسماً، به جهت تضادی که در عمل بین 
مسئولیت سازمان برنامه و بودجه با فعالیت حزب وجود داشت، 
هم از نظر زمانی و هم از نظر مسائل ویژه ای که ما آنها را رعایت 
بدون  توسعه«،  و  اعتدال  »حزب  سال،  هشت  آن  در  می کردیم، 

انتخابات،  دوره  در  حتی  داد؛  ادامه  فعالیتش  به  موسسان حزب 
اتمام کار مدیریتی در  از  اما بعد  مشکلاتی برای حضور داشتیم 

دولت از همان روز بعد، فعالیت های ما در حزب آغاز شدند.
انتخابات  در  متبوعش  حزب  برنامه های  از  حال  درعین  وی 
مجلس خبر می دهد و می گوید: ما با دو فرض وارد شدیم؛ یکی 
اینکه آیا این گفتمان و تفکر ما درست بوده است؟ به آنکه سال 
92 مطرح کردیم و به مردم گفتیم عمل کردیم؟ امید ما این است 
ما  تفکر  که  دیدیم  مقاطعی  در  و  داشتیم  تفکری  بالاخره  ما  که 

درست است مردم هم به ما رای دادند.
ناکارآمدی  و  ضعف  از  که  توسعه  و  اعتدال  حزب  کل  دبیر 
دولت های یازدهم و دوازدهم عبور کرد و دیگران بویژه آرایش 
سیاسی  صحنه  در  مردم  دلسردی  عامل  را   1400 سال  انتخابی 
دانست مدعی شد که » البته من نارضایتی مردم را حس می کنم، 
به  باشد  دوره  آن  به عملکرد  اینکه  از  بیش  مردم  نارضایتی  این 
عملکرد فضای انتخاباتی سال 1400 برمی گردد که شما می بینید 
همیشه  که  اصولگرایی  شخصیت های  حتی  شخصیت هایی،  چه 
مردم آنها را به عنوان نمادی از نظام و یا تفکر اصولگرایی قبول 
داشتند، مورد تایید قرار نگرفتند. اینقدر فضا مضیق شد. با همه 
این توصیفات این فرصت می تواند برای ما که مردم را دوست 

داریم مفید باشد.«
پرداخت  انتخابات  در  حزبش  های  برنامه  به  باردیگر  نوبخت 
ابزارهای تقنینی و قانونی در  و اعلام کرد: » می توانیم از طریق 
مجلس از نارضایتی ها را بکاهیم. من تردید ندارم این برنامه هایی 
که ما داریم و برای مردم تک تک با شفافیت بیان می کنیم که اگر 

ما برویم این کار را خواهیم کرد و به این ترتیب می توانیم این کار 
را هم انجام دهیم و قانع شوند که این اقدامات شدنی است، نه 

حرف های کلی گویی، مردم اقبال نشان می دهند.«
وی درحالی از برنامه های انتخاباتی حزبش سخن به میان آورد 
که کارنامه ۸ ساله دولت روحانی و شخص او به عنوان یک »مردِ 
تکنوکرات« پیش روی مردم است، با این حال اشاره می کند که 
»مردم ما را هم می شناسند. من فکر می کنم که اگر ما به جامعه 
بزرگ شاغلین و بازنشستگان حرفی را بزنیم عملکرد گذشته ما 

گویای این است که اعتقاد ما چیست!«
محمد باقر نوبخت پیش از این در نامه ای خطاب به آیت الله 
حقوق  افزایش  لزوم  بر  مبنی  انتخاباتیش  های  وعده  از  رئیسی 
بازنشستگان رونمایی و خواستار افزایش حقوق بازنشستگان شد.
روی  بر  قدرت،  به  بازگشست  برای  روحانی«  »یاران  اکنون 
بازنشستگان متمرکز شده اند تا اهداف و برنامه های انتخاباتی خود 
سکاندار  راستا  همین  در  کنند.  اجرا  کرده اند  تهیه  قبل  از  که  را 

حزب اعتدال و توسعه می گوید ما مشخصاً برنامه خواهیم داد.
شرایطی  در  دوازدهم  دولت  می گردد  باز  کجا  به  ادعا  این  اما 
لایحه دائمی شدن همسازن سازی حقوق بازنشستگان با شاغلان 
قرار  خود  عمر  روزهای  واپسین  در  که  کرد  مجلس  تقدیم  را 
داشت؛ اگر دولتِ روحانی اراده جدی برای حمایت از معیشت 
بازنشستگان داشت، این اقدام را باید در شروع دولت دوازدهم 
کلید می زد که اجرای آن در دوره چهارساله اش به سرانجام برسد 
دولت  فراوان  بدهی های  وجود  با  آن  اجرای  سختی  عملا  اما 

دوازدهم به دولت بعدی ارث رسید.

راهب��رد انتخابات��ی» ی��اران روحان��ی«؛
 دوربرگردان اعتدال و توس��عه به س��مت بازنشس��تگان
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گره گشایی دولت از اَبر 
طرح بیمارستانی مازندران

ثبت ۸۵ مورد گازگرفتگی سگ در 
مازندران

مدیرکل پزشکی قانونی مازندران گفت: طی ۸ماهه امسال ۸۵ مصدوم 
ناشی از گازگرفتگی سگ برای بررسی صدمات و جراحات به پزشکی 
قبل  سال  مشابه  مدت  با  مقایسه  در  رقم  این  که  کردند  مراجعه  قانونی 

13درصد افزایش داشت.
از سگ گرفتگی در  نگرانی  مازندران،  از  فارس  به گزارش خبرگزاری 
استان باتوجه به افزایش سگ ها  به مهم ترین دغدغه های شهروندان تبدیل 
شده است.جولان سگ ها در کوچه پس کوچه های شهر نشان می دهد یا 

اقدام جدی صورت نگرفته و با اگر گرفته در حد مطلوب نبوده است.
افزایش شمار گازگرفتگی سگ ها به عنوان نگرانی های شهروندان است 

که امروز با آن دست و پنجه نرم می کنند.
۸ماهه  کرد: طی  اظهار  مازندران  قانونی  پزشکی  مدیرکل  عباسی  علی 
و  بررسی صدمات  برای  گازگرفتگی سگ  از  ناشی  مصدوم   ۸۵ امسال 
جراحات به پزشکی قانونی مراجعه کردند که این رقم در مقایسه با مدت 

مشابه سال قبل 13درصد افزایش داشت.
وی با بیان اینکه از این موارد ۶1نفر مرد و بقیه زن هستند، اظهار کرد: 
بیشترین سن مصدومان ناشی از گازگرفتگی سگ بین  41تا ۵0 سال با 

22نفر و کمترین سن 21 تا 30 سال با 7نفر گزارش شده است.
گاز  آمار  بیشترین  استان  مراکز  از  ارجاعی  آمار  براساس  افزود:   وی 
گرفتگی سگ مربوط به شهرستان های ساری با 14، بابل با 12، رامسر و 
تنکابن هر کدام با 11 مورد و کمترین آن مربوط به شهرستان های جویبار 
، فریدونکنار، محمودآباد و نکا هر کدام با یک مورد گزارش شده است.

مدیرکل پزشکی قانونی استان مازندران گفت: سال گذشته 104  مصدوم 
ناشی از گاز گرفتگی سگ برای بررسی صدمات و جراحات به پزشکی 

قانونی مراجعه کردند که 79 نفر مرد و بقیه زن هستند.

شورای شهر نوشهر منحل شد
سرپرست اداره کل دفتر امور شهری و شورا های استانداری مازندران 
اداری  فرایند  نوشهر گفت:  اعضای شورای شهر  به دستگیری  اشاره  با 
حال  در  کشور  وزارت  و  استانداری  طریق  از  اکنون  هم  شورا  انحلال 

پیگیری است.
فرهاد عسگری سرپرست  مازندران،  از  فارس  گزارش خبرگزاری  به 
جمع  در  مازندران  استانداری  شورا های  و  شهری  امور  دفتر  کل  اداره 
شهر  بازداشت سه عضو شورای  موضوع  اینکه  به  اشاره  با  خبرنگاران 
کل  رئیس  قول  از  ماه  مهر  پایان  اختلاس،  و  ارتشاء  اتهام  به  نوشهر 
دادگستری مازندران اعلام شد، اظهار کرد: درحال حاضر با گذشت بیش 
از دو ماه از این ماجرا، روز گذشته در نشست بررسی سرنوشت این نهاد 
مردمی در فرمانداری نوشهر، صورت جلسه انحلال شورای شهر نوشهر 
تنظیم و برای انجام روند اداری به استانداری ارسال شد.وی با بیان اینکه 
فرایند اداری انحلال شورا هم اکنون از طریق استانداری و وزارت کشور 
برابر قانون، استاندار به عنوان قائم مقام  افزود:  در حال پیگیری است، 
وزارت کشور به طور مستقیم می تواند شهردار  انتخاب کند که این روند 

اداری تا چند روز آینده محقق می شود.
استانداری  امور شهری و شورا های اسلامی  دفتر  اداره کل  سرپرست 
مازندران یادآور شد: به دنبال دستگیری تعدادی از اعضای شورا های شهر 
برای  البدل  اعضای علی  با وجود جایگزینی  اخیر،  ماه های  نوشهر طی 

تداوم فعالیت این پارلمان شهری، شورای این شهر منحل شده است. 
عسگری تصریح کرد: از آنجایی که دو تن از اعضای اصلی شورا در 
اعضای  از  بنابراین  بودند  داده  استعفا  فرماندار  با موافقت  پیش  ماه های 
از اعضای  باید 2 نفر  برابر قانون  اصلی دو تن دیگر حضور داشتند و 
این  نفر  با چهار  که  می شدند  اصلی شورا  ترکیب  وارد  البدل هم  علی 
علی  اعضای  از  یکی  متاسفانه  داد:  ادامه  می کرد.وی  پیدا  رسمیت  نهاد 
نفر،  سه  ماندن  باقی  که  آنجایی  از  نتیجه  در  و  دادند  استعفا  هم  البدل 
حد  به  نوشهر  شهر  شورای  بنابرین  می شود،  خارج  رسمیت  از  شورا 
نصاب نمی رسد و این نهاد به طور رسمی منحل شده است.گفتنی است، 
شهرستان نوشهر با جمعیت حدود ۵0 هزار نفر جز شهرهای غربی استان 
مازندران محسوب می شود که شورای شهر این شهرستان با پنج عضو 

اصلی و سه عضو علی البدل بوده است.

اختصاص  با  سیزدهم  مردمی  دولت   
برای  لازم  تصمیمات  اتخاذ  و  منابع 
قانون بودجه و سفر  بندهایی در  تصویب 
استانی، از ابَر طرح بیمارستانی مازندران با 
یک هزار و 100 تخت که به عنوان یکی از 
بزرگترین های نوع خود در کشور به شمار 

می رود، گره گشایی کرد.
بیمارستان  ایرنا،  ساخت  گزارش  به 
الله  آیت  تختخوابی   100 و  یک هزار 
توابع  از  ماهفروجک  در  واقع  طبرسی 
شهرستان ساری از مصوبات نخستین سفر 
استانی دولت نهم بود که کلنگ آن در سال 
13۸۶ به زمین زده شد. بر اساس وعده ای 
که مسوولان وقت داده بودند قرار بود این 
بیمارستان ظرف 2 سال تکمیل، تجهیز و 
از  بیش  گذشت  با  ولی  شود  بهره برداری 
 2 در  این طرح  اما  اجرا  آغاز  از  1۵ سال 
پیشرفت  گام  سه  مجموع  در  اخیر  سال 

فیزیکی آنچنانی نداشت.
این بیمارستان در زمینی به وسعت بیش 

به  و  است  حال ساخت  در  هکتار   14 از 
های  بیمارستان  بزرگترین  از  یکی  عنوان 
می تواند  تکمیل  در صورت  کشور  بزرگ 
گردشگری  حوزه  در  خوبی  جهش 
پژوهشی  و  خدماتی  درمانی،  سلامت، 
قرار  همچنین  آورد.  وجود  به  مازندران 
برای  طرح  این  تکمیل  صورت  در  است 
همچنین  و  خارجی  دانشجویان  جذب 
روز  فناوری  با  بیمارستان  هوشمندسازی 

جهان اقدام شود.
و  پزشکی  علوم  دانشگاه  اعلام  به  بنا 
خدمات بهداشتی درمانی مازندران ساخت 
انجام می شود  بیمارستان در سه گام  این 
برنامه ریزی اصولی  با  اخیر  و در 2 سال 
دولت سیزدهم این طرح باردیگر در مسیر 

ساخت قرار گرفته است.
علوم  دانشگاه  رییس  پیوند  این  در 
درمانی  بهداشتی  خدمات  و  پزشکی 
 100 و  هزار  یک  بیمارستان  از  مازندران 
به  ساری  در  طبرسی  الله  آیت  تختخوابی 

برد،  نام  استان  بیمارستانی  ابَرطرح  عنوان 
 گفت : گام نخست این طرح سال آینده به 
بعدی  های  گام  و  رسد  می  برداری  بهره 
خواهند  اجرا  روند  مالی  منابع  تزریق  با 

گرفت.
و  در گفت  شنبه  روز سه  فرهاد غلامی 
این  ساخت  افزود:  ایرنا  خبرنگار  با  گو 
سه  در  مازندران  بزرگ  و  مهم  بیمارستان 
گام اجرا می شود که در حال حاضر گام 

نخست آن در مرحله ساخت قرار دارد.
گام  فیزیکی  پیشرفت  داد:   ادامه  وی 
نخست این بیمارستان به ۸۵ درصد رسیده 
است و با حمایت دولت، وزارت بهداشت 
عنوان  به  شهرسازی  و  مسکن  سازمان  و 
در سال  که  است  داشته  این طرح  مجری 

آینده به بهره برداری می رسد.
رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
برای  گفت:   مازندران  درمانی  بهداشتی 
ساخت گام های دوم و سوم این بیمارستان 
نیاز است  اعتبار  ریال  میلیارد  به ۶0 هزار 

که ابتدا قرار بود از محل تهاتر نفت تامین 
اعتبار شود که با موانعی برخورد کردیم.

پیگیر  حاضر  حال  در  داد:  توضیح  وی 
از طریق  نیاز  مالی مورد  منابع  این  جذب 
اولیه و شرکت  قرارداد  و  فاینانس هستیم 
از  پس  و  است  شده  انجام  دهنده  وام 
باز  فاینانس  این  اقتصاد  شورای  تصویب 

می شود.
روال  گرفتن  پیش  در  گفت:  غلامی 
عادی و با توجه به محدودیت های مالی 
بهره  به  آینده هم  بیمارستان 20 سال  این 
برداری نمی رسید اما با بازگشایی فاینانس 
تکمیل طرح سرعت  و  روند ساخت  این 

می گیرد.
 100 و  هزار  یک  بیمارستان  از  وی 
به  ساری  طبرسی  الله  آیت  تختخوابی 
عنوان یک طرح ارزشمند در حوزه درمان 
زمینه  در  است  قرار  که  برد  نام  مازندران 

گردشگری سلامت نیز فعالیت کند.

کیلوولت   ۵00 ترانسفورماتور  اولین  و  بزرگترین 
۶00 مگاولت آمپر کشور در شرکت ایران ترانسفو با 
همکاری و سفارش شرکت برق منطقه ای مازندران و 
گلستان طراحی و ساخته می شود. در نشست مدیران 
عامل شرکت ایران ترانسفو و شرکت برق منطقه ای 
همکاری  تفاهمنامه  زنجان  در  گلستان  و  مازندران 
داده ها جهت طراحی؛  ارائه  تبادل اطلاعات و  برای 
 400/۵00 ترانسفورماتور  اتو  ساخت  و  سازی  شبیه 
کیلوولت ۶00 مگاولت آمپر، فی مابین برق منطقه ای 

مازندران و گلستان منعقد و مبادله شد.
مدیر  تاکامی  موسوی  کوروش  نشست  این  در 
به  گفت:  گلستان  و  مازندران  ای  منطقه  برق  عامل 
آسیای  و  اوراسیا  برق  شبکه  به  قوی  اتصال  منظور 
دریای خزر، پست  از طریق کریدور جنوب  مرکزی 

آزادشهر  چمران  شهید  کیلوولت   ۶3/230/400/۵00
در استان گلستان احداث و در دست توسعه است.

موسوی تاکامی عنوان کرد که برای تثبیت فرکانس 
و ولتاژ و مبادله توان و انرژی با کشورهای همجوار، 
اضافه  است.او   EHV خطوط  احداث  نیازمند 
عنوان  به  ترانسفو  ایران  شرکت  خوشبختانه  که  کرد 
در  قدرت  ترانسفورماتورهای  کننده  تولید  بزرگترین 
غرب آسیا، با بهره گیری از توان متخصصین داخلی 
انواع ترانسفورماتورهای  و تجربه گرانبها در ساخت 
پرقدرت  ترانسفورماتور  این  ساخت  توانایی  قدرت، 
که شرکت  کرد  اضافه  مسئول  مقام  است.این  دارا  را 
شبیه  پیشرفته  افزارهای  نرم  به  مجهز  ترانسفو  ایران 
آلات  ماشین  تجهیزات،  نیز  و  طراحی  و  سازی 
تواند  می  و  است  پیشرفته  های  آزمایشگاه  و  مدرن 
کشور  داخل  در  را  ترانسفورماتور  این  تست  تایپ 
در  را  گلستان  و  مازندران  برق  و صنعت  داده  انجام 
افزود:  دهد.تاکامی  قرار  شبکه  توسعه  صحیح  مسیر 
شرکت  همکاری  و  همراهی  با  که  هستیم  مفتخر  ما 
توزیع  فوق  ترانسفورماتور  بزرگترین  ترانسفو،  ایران 
20/۶3 کیلوولت کشور و شاید غرب آسیا را طراحی 
و ساخته و در استان های مازندران و گلستان نصب 
نماییم.او گفت که ترانسفورماتور 400/۵00 کیلوولت 

موصوف، مجهز به سیستم های پایش و مانیتورینگ، 
سنسورهای پیشرفته اندازه گیری دمای هات اسپات، 
آنالیز و تحلیل گاز و رله های حفاظتی و  تجهیزات 

تشخیص خطای دقیق و دیجیتال خواهد بود.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای مازندران وگلستان 
بیان داشت: وزن و مشخصات بهینه این ترانسفورماتور 
کم تلفات با استفاده از نرم افزارهای پیشرفته طراحی، 

شبیه سازی و تعیین می شود.
تاکامی در پایان گفت: ما مفتخر هستیم تا با تکیه بر 
دانش متخصصین ایران ترانسفو و شرکت برق منطقه 
و  مطالعات  عملیات  شروع  گلستان،  و  مازندران  ای 
طراحی این اتوترانسفورماتور را اعلام و انشالله بزودی 
آزادشهر  به  این تجهیز گرانبها  از ساخت آن،  و پس 

حمل، نصب و راه اندازی خواهد شد.

ساخت بزرگترین و اولین ترانسفورماتور ۵۰۰ کیلوولت ۶۰۰ 
مگاولت آمپر کشور

راه اندازی  از  مازندران  مرکز  دادستان 
پایش،  هدف  با  زندگی  شوق  مجتمع 
اجتماعی  آسیب های  پیگیری  و  شناسایی 
از  قضائی  مشاوره ای،  حمایتی،  قالب  در 
کودکان کار، بی سرپرست، بدسرپرست و 
زنان در معرض آسیب در راستای کاهش 

آسیب های اجتماعی آنان خبر داد.
از  فارس  خبرگزاری  گزارش  به 
آسیب های  پیگیری  جلسه  مازندران، 
مشاوره ای،  حمایتی،  قالب  در  اجتماعی 
بی سرپرست،  کار،  کودکان  از  قضائی 
آسیب  معرض  در  زنان  و  بدسرپرست 
اجتماعی  آسیب های  کاهش  راستای  در 
استان  مرکز  دادستانی  در  دوشنبه شب 

برگزار شد.
این جلسه با حضور دستگاه های متولی 
و  اجتماعی  معاونت  استانداری،  نظیر 
کل  دادگستری  جرم  وقوع  از  پیشگیری 
خمینی)ره(،  امام  امداد  کمیته  استان، 
شهرداری و آموزش و پرورش و بهزیستی 
مورد  طرح  این  مختلف  ابعاد  و  برگزار 

بررسی قرار گرفت.
استان  مرکز  دادستان  کریمی  محمد 
با  کرد:  اظهار  جلسه  این  در  مازندران 
پنج  تیم  مقرر شد  اعضا،  امروز   پیشنهاد 

نفره ای از نمانیدگان دستگاه های یاد شده 
به استان خراسان رضوی اعزام شوند و از 
نزدیک با چگونگی فعالیت مجتمع شوق 
اولین  برای  که  مقدس  مشهد  در  زندگی 
بار شروع به کار کرده است بازدید میدانی 

به عمل آورند.
هیات  این  بازگشت  از  پس  گفت:  وی 
و  مقدس  مشهد  به  اعزامی  نفره  پنج 
وصول گزارش آنان، در جلسه ای متشکل 
نحوه  خصوص  در  شده  یاد  اعضای  از 
اهداف  و  مجتمع  این  راه اندازی  و  اجرا 
و  تصمیم گیری  آن  فعالیت های  دامنه  و 

اطلاع رسانی خواهد شد.
اینکه  بیان  با  مازندران  مرکز  دادستان 
در اجرای پروژه های فراگیر اجتماعی در 
مورد  آن  زوایای  تمامی  است  نیاز  ابتدا 
ارزیابی قرار گیرد، تصریح کرد: این طرح 
شدن  وارد  از  قبل  است،  آن  نیازمند  نیز 
بررسی  مورد  دقیق  بطور  اجرایی،  فاز  به 

واقع شود.
کریمی ادامه داد: بررسی همه جانبه ابعاد 
حد  تا  اقدام  هرگونه  از  قبل  طرح  این  
احتمالی،  خطای  درصد  میزان  از  امکان 
سطح  پایین ترین  به  را  آن   اجرای  حین 

ممکن خواهد رساند.

حاضر  حال  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
برخی  و   غیردولتی  عمومی  نهادهای 
وجود  نهاد  مردم  و  دولتی  سازمان های 
دارند که به طور پراکنده اهداف این طرح 
اجرایی  امکانات محدود   و  با شرایط  را 
اندازی  راه  با  افزود:  می کنند،  دنبال  و 
مجتمع شوق زندگی تمامی این اقدامات 
با  مکان  یک  در  و  یکپارچه  به صورت 

نظارت دادستانی ارائه می شود.
دادستان مرکز استان مازندران از مزایای 
و  فعالیت ها  شدن  متمرکز  طرح،  این 
هدف  جامعه ی   به  ارائه  قابل  خدمات 
ارائه  بر  تمرکز   کرد:  اظهار  و  عنوان 
خدمات به صورت  یکجا، کار نظارت بر 

مجموعه فعالیت ها را هموارتر می کند.
این  یکپارچگی  کرد:  تصریح  کریمی 
و  کاستی  گونه  هر  می تواند  موضوع 
وضوح  به  را  آن  احتمالی  کمبودهای 
جهت  در   را  مجموعه  و   سازد  روشن 
رفع موانع پیش رو و کمک هر چه بیشتر 
یاری  این طرح  از  گیرندگان   به خدمت 

رساند.
دادستان مرکز استان گفت: نگاه دستگاه 
شدن  متمرکز  با  و  است  حمایتی  قضائی 
در  جامعه  پذیر  آسیب  قشر  به  خدمات 

مجتمع شوق زندگی، راه را برای قانونمند 
یاری رسانی  برنامه ها و طرح های  شدن 

باز خواهد کرد.
وی با بیان اینکه در راه اندازی و افتتاح 
استان  خیران  کمک  نیازمند  مجتمع  این 
هستیم اظهار کرد: از ظرفیت خیران استان 
در جهت تامین تجهیزات  این مجتمع و 
و  هدف  جامعه  مشکلات  رفع  به  کمک 
اقشار آسیب پذیر جامعه نیز بهره خواهیم 

برد.
سعی  افزود:  مازندران  مرکز  دادستان 
از  بازمانده  و  کار  کودکان  به  تا  می کنیم 
مهارت های  آموزش  قالب  در  تحصیل 
اجتماعی و فنی و حرفه ای کمک کنیم تا 
با  داشتن مهارت های فنی وارد جامعه و 

بازار کار شوند.
و  همدلی  استان  مرکز  دادسرای  رئیس 
ارائه خدمات  در  همراهی همه مسوولان 
دانست  مهم  بسیار  را  جامعه  به  مطلوب 
و تاکید کرد: نیاز امروز جامعه ی ما این 
است که همه دست اندرکاران و مسوولان 
کنار  در  دوستی  و  وفاق  با  امکان  تا حد 
مشکلات  اهم  به  و  گیرند  قرار  یکدیگر 
رفع  جهت  در  و  کنند  رسیدگی  مردم 

نیازهای مهم و اساسی جامعه بکوشند.

۲۱۰۰ نفر در جویبار متقاضی
 مسکن ملی شدند

فرماندار جویبار از ثبت نام دو هزار و 1۸1 نفر برای طرح مسکن ملی 
در شهرستان خبر داد و گفت: 31۵ 

نفر تایید نهایی شدند.
کمال  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
گفت  در  دوشنبه  شامگاه  رستمعلی 
دو  نام  ثبت  از  خبرنگاران  با  وگو 
هزار و 1۸1 نفر در طرح نهضت ملی 
مسکن در شهرستان جویبار خبر داد 
و گفت: از این تعداد 31۵ نفر تأیید 

نهایی شدند.
وی با اشاره به طرح جوانی جمعیت گفت: در طرح جوانی جمعیت 
نیز ۶7 نفر ثبت نام کردند که از این تعداد 19 نفر آن تأیید نهایی شدند.

فرماندار جویبار با بیان این که یکی از اقدامات خوب دولت سیزدهم 
برای کنترل بازار اجاره و تولید مسکن، بهره گیری ازظرفیت های نهضت 
با  داد:  ادامه  است،  فاقد مسکن  افراد  برای خانه دار شدن  ملی مسکن 
اجرایی شدن طرح نهضت ملی مسکن از سوی دولت شاهد افزایش 

چشم گیر تولید مسکن در سراسر کشور هستیم.
وی افزود: به تبع آن در شهرستان جویبار نیز اقداماتی برای شناسایی 
و معرفی زمین های واجد شرایط برای اجرای این طرح انجام و درحال 

پیگیری است

چتر حمایت قضائی برای کودکان و زنان آسیب دیده
 گسترده تر می شود
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کی روش به لژیونرها 
خیانت کرد

ایران  فوتبال  ملی  تیم  پیشین  بازیکن 
جام  تا  کوتاه  فاصله  در  که  این  بیان  با 
ملت های آسیا همه باید از این تیم حمایت 
که  حرف هایی  حال  این  با  گفت:  کنند 
ایجاد  را  نگرانی هایی  زد  ملی  تیم  مشاور 

کرده است.
جام  در  حضور  دوبار  با  روشن  حسن 
تجربه  از  باری  کوله  با  و  آسیا  ملت های 
شرایط  خصوص  در  ایران  فوتبال  در 
برای حضور  تیم  این  آمادگی  تیم ملی و 
مهر  خبرنگار  به  قطر  در  ملت ها  جام  در 
معتقدم  که  داریم  بزرگی  بازیکنان  گفت: 
تیم  آینده  باشند.  می توانند در آسیا موفق 
ملی روشن است و با داشتن لژیونرهای با 
تجربه و چند مهره داخلی خوب این تیم 
می تواند به قهرمانی این دوره از مسابقات 
برسد. تیمی پر مهره که هرکدام می توانند 
برای  تیم  همین  اما  باشند  تاثیرگذار 
آمادگی  اردوی  به  نیاز  قویتر  حضوری 
بیشتری داشت که متاسفانه میسر نشد اما 
باز هم همین تیم می تواند با همین شرایط 

نتایج قابل قبولی کسب کند.

کی روش به لژیونرها خدمت نکرد
فوتبال ما بعد از گذشت چند دوره این 
بار هم با مربی داخلی وارد این تورنمنت 
خواهد شد و باید همه از این تیم حمایت 
کنیم. کی روش دو دوره در جام ملت های 
نبودیم  موفق  او  با  اما  بود  سرمربی  آسیا 
او  امکانات و خواسته های  با آن همه  و 
نتوانستیم به قهرمانی برسیم. او به لژیونرها 
زمان  آن  در  که  لژیونرهایی  کرد.  خیانت 
کی  اشتباهات  خاطر  به  و  بودند  بهترین 
در  برتری  لیگ  تیم های  از  سر  روش 
فوتبال  و  خودشان  برای  این  و  آوردند 
می توانستند  که  بازیکنانی  نبود.  زیبنده  ما 
چند سال دیگر در اروپا بازی کنند اما با 
اشتباه رفته و  مشورت های غلط مسیر را 
داشته  بیشتری  تداوم  اروپا  در  نتوانستند 

باشند.

نگران تیم ملی هستم
کار  سخت  شرایط  این  در  نویی  قلعه 
را  ملی  تیم  که  داد  انجام  شجاعانه ایی 
آن است که  زمان  تحویل گرفت و حالا 
همه از او حمایت کنیم. او با دست خالی 
و  رفت  خواهد  بزرگ  تیم های  جنگ  به 
رسانه ها و پیشکسوتان و مردم باید از این 
تیم ملی و  البته نگران  تیم حمایت کنند. 
حرف های ناامیدکننده ای هستم که پیرامون 
تیم ملی وجود دارد. گفته می شود عدم 
هماهنگی در تیم وجود دارد و اتفاقاتی را 
می شنویم که به تیم ملی ضربه خواهد زد. 
نگران  کرده  بیان  خداداد  که  حرف هایی 
کننده است و امیدوارم ملی پوشان ما اول 
به فکر آبروی خودشان باشند بعد مملکت 
ببندند  کار  به  خودرا  تلاش  تمام  باید  و 
قهرمانی  که  به هدفش  بتواند  ملی  تیم  تا 

است دست پیدا کنند

جوان گرایی نیاز به زمان دارد
فوتبال ملی ما نیاز به تغییر بازیکن دارد. 
بازیکنانی داریم که بعد از جام ملت های 
آسیا باید از فوتبال ملی خداحافظی کنند 
البته  بدهند  جوانان  به  را  خود  جای  و 
برای جام  تا  دارد  به زمان  نیاز  تغییر  این 
جنگنده  و  انرژی  پر  تیم  یک  به  جهانی 
دلایل  از  یکی  ما  دوران  در  شود.  تبدیل 
بود  بازیکنانی  حضور  ملی  تیم  موفقیت 
حشمت  نظر  زیر  پایین  های  رده  از  که 
از  من  خود  کردند.  کار  مهاجرانی  خان 
تیم  به  بعد  و  کردم  شروع  جوانان  رده 
ملی بزرگسالان رسیدم. با این روش شما 
علی  وقتی  کنید  جوان گرایی  می توانید 
جباری و مرحوم آشتیانی و کاشانی از تیم 
ملی خداحافظی کردند مهاجرانی نظری ، 
نیا را به تیم ملی آورد  قاسمپور و مسیح 
چون از آنها شناخت کامل داشت و این 
تغییر هرگز باعث تضعیف تیم ملی نشد. 
تا  باشد  اصولی  باید جوان گرایی  بنابراین 

تیم ملی از تغییرات متضرر نشود.

موفقیت تیم ملی دور از دسترس 
نیست

در  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سابق  بازیکن 
ادامه گفت و گویش با خبرنگار مهر افزود: 
تیم هایی  اگر  کنیم  فکر  نباید  دارم  اعتقاد 
چون ژاپن، کره جنوبی، عربستان و استرالیا 
آنها  مقابل  ما  اند پس  گرفته  نتایج خوبی 
بازنده ایم. باید با اعتماد به نفس باشیم و 
به دور از حاشیه ها بازی خودمان را انجام 
در  اصولی  ژاپن  که  است  درست  بدهیم. 
فوتبال سرمایه گذاری کرده و به تیم های 
هم  ما  اما  دهد  می  زیادی  اهمیت  پایه 
در  می توانند  که  داریم  مستعدی  بازیکنان 
یک لحظه نتیجه را به سود تیم ملی تغییر 

داده و معادلات را بر هم بزنند.

را  ملت ها  جام  برادرم  خاطر  به 
ترک کردم

حسن روشن در مورد سالها حضورش 
تیم ملی و رویدادهای مختلف گفت:  در 
خاطرات تلخ و شیرینی از جام ملت های 
دارم. در 2 دوره حضور داشتم و 2  آسیا 
گل هم به ثمر رساندم. در 1۸ سالگی به 
تیم ملی رسیدم و دوران خوبی را در تیم 
ملی داشتم قهرمانی در ملت های آسیا که 
یکی  داد  می  نشان  را  ایران  فوتبال  اقتدار 
از شیرینی های دوران فوتبال من بود که 
اما  کنیم.  شاد  را  ایران  مردم  دل  توانستیم 
تلخ ترین خاطره ام برمی گردد به زمانی 
که به جام ملت های آسیا رفتیم و در آن 
زمان جنگ تحمیلی شروع شده بود و در 
آن دوره سوم شدیم اما در طول برگزاری 
جام ملتهای آسیا برادرم به شهادت رسید و 
من برای اینکه به مراسم تشییع پیکر برادرم 
برسم جام را ترک کردم و به ایران برگشتم 
البته یک روز بعد از مراسم تشییع به تهران 
در  من  برای  تلخی  اتفاق  این  و  رسیدم 
دوران فوتبالم بود. دوران ورزشی همیشه 
اما  مملو از خاطرات تلخ و شیرین است 
امیدوارم شیرینی ها بیشتر از تلخی ها باشد.

دست  از  را  خود  تمرکز  مهاجمان 
ندهند

در  سالها  که  کسی  عنوان  به  من  توصیه 
شرایط  کاملا  و  کرده  بازی  مهاجم  پست 
یک مهاجم را درک می کند این است که 
با شرافت بازی کنند. تمرکزشان فقط برروی 
گلزنی باشد. از موقعیت ها بهترین استفاده را 
بکنند. از دست دادن موقعیت های بدست 
آمده یعنی خداحافظی با جام ملت های آسیا 
و حسرتی که بیشتر از ۵0 سال خواهد شد.

بیشترین گل را به عراق زدم
در دوران بازیگری ام بیشترین گل را در 
رده های مختلف به عراق زدم و به قول 
بودم.  شده  عراق  سیاه  گربه  ها  امروزی 
گلزنی کار بسیار راحتی است اگر مهاجم 
چارچوب شناس باشد و بی دقت ضربه 
دو گل  آسیا  های  ملت  در جام  من  نزد. 
گلزن  و  است  بخش  لذت  گلزنی   ، زدم 
همیشه محبوبیت بالایی نزد هواداران دارد 

و هرگز فراموش نخواهد شد.

را  ملی  تیم  ورزش  مسوولان 
حمایت کنند

حسن روشن در پایان گفت و گویش با 
خبرنگار مهر گفت: زمان زیادی تا شروع 
همه  و  نمانده  باقی  آسیا  های  ملت  جام 
چشم انتظار این هستند ببینند که تیم ملی 
گرفت.  دوره خواهد  این  در  نتایجی  چه 
مردم و پیشکسوتان این روزها از تیم ملی 
حمایت می کنند و حالا نوبت مسوولین 
ورزش است که از تیم ملی حمایت کنند. 
باید  نیست.  برد  پاداش  فقط  من  منظور 
شرایطی به وجود بیاید که تیم با آرامش 
کامل وارد مسابقات شود اردوی تیم ملی 
باید در آرامش کامل باشد تا با دعای خیر 
مردم و تلاش کادر فنی و بازیکنان شاهد 
جام  از  دوره  این  در  ملی  تیم  موفقیت 

ملت های آسیا باشیم.

بهترین زمان برای اعتماد به معروف است

درخواست هیئت کشتی مازندران 
برای بازبینی فیلم کشتی های ۲ فینال 

مسابقات قم
هیئت کشتی استان مازندران درخواست خود را برای بازبینی فیلم 
کشتی های فینال دو وزن از مسابقات قهرمانی کشتی فرنگی کشور به 
خبرگزاری  ورزشی  خبرنگار  گزارش  کرد.به  ارائه  کشتی  فدراسیون 
تسنیم، مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی بزرگسالان کشور طی روزهای 
۶ تا ۸ دی ماه در سالن حیدریان قم برگزار شد که در پایان علاوه بر 
معرفی 10 قهرمان برتر از اولین مرحله چرخه انتخابی تیم ملی در سال 
المپیک، تیم خوزستان نیز قهرمانی کشور را به خود اختصاص داد.در 
برخی از کشتی های انجام شده در این رقابت ها اعتراضاتی نسبت به 
رأی داوران وجود داشت که این مسئله در کشتی های فینال از اهمیت 
بسیار بیشتری برخوردار بود، خصوصاً در دو وزن 77 و ۸7 کیلوگرم 
که تیم ملی کشتی فرنگی سهمیه المپیک را نگرفته و این رقابت ها از 
اهمیت زیادی برای انتخاب نماینده ایران در مسابقات گزینشی آسیایی 
میزبان  تیم  از  بین علی عبدی  کیلوگرم  بود.فینال وزن 77  برخوردار 
به  تن  عبدی  مقابل  اسکو  که  شد  برگزار  مازندران  از  اسکو  علی  و 
شکست داد. در فینال ۸7 کیلوگرم نیز که بین علیرضا مُهمدی و ناصر 
علیزاده به انجام رسید هم مُهمدی برنده شد.داوری هر دو مبارزه مورد 
اعتراض مربیان مازندرانی قرار گرفت و رئیس هیئت کشتی مازندران 
از درخواست این هیئت برای بازبینی کشتی فینال دو وزن 77 و ۸7 
به خبرنگار تسنیم گفت:  این مورد  داد.امید شایگان در  کیلگرم خبر 
ما درخواست خود را دادیم، اما هنوز پاسخی به ما داده نشده است. 

معتقدیم در فینال هر دو مبارزه اشتباه داوری اتفاق افتاده است.

 کشتی گیر بی تفاوت 
به درد تیم ملی نمی خورد

سرمربی تیم فرنگی جوانان با اشاره به عملکرد کشتی گیر 97 کیلوگرم 
جوانان در مسابقات کشوری بزرگسالان تأکید کرد کشتی گیر بی تفاوت 
به درد تیم ملی نمی خورد.حمید باوفا در گفت وگو با خبرنگار ورزشی 
خبرگزاری تسنیم درخصوص عملکرد کشتی گیران جوانی که در مسابقات 
کشوری در قم روی تشک رفتند، اظهار داشت: نزدیک به 20 کشتی گیر 
جوان در قالب یک تیم منتخب جوانان و سایرین نیز در تیم استان های خود 
روی تشک رفتند. محمدمهدی غلامپور اول شد و عملکرد خیلی خوبی 
داشت. در ۶3 کیلو عرفان جرکنی کشتی گیر تیم جوانان بود که بنا به نیاز 
تهران او را به آنها دادیم و اینجا دوم شد، نفر اول قهرمان کشوری ما در ۶7 
کیلو مبین سالمی بود که دور دوم با سهمیه جوانان احمدرضا محسن نژاد 
گرفت که 9-صفر باخت.وی ادامه داد: محسن نژاد تا نیمه نهایی آمد و 
می توانست فینالیست شود که به خاطر آسیب دیدگی ادامه نداد. کشتی گیر 
72 کیلوگرم ما خوب کشتی نگرفت، در موردهر دو کشتی گیرمان در این 
وزن چیزی که می خواستیم انجام نشد. در 77 کیلو دو کشتی گیر ما رضا 
آذرشب و علیرضا عبدولی بودند که عبدولی بعد از مبارزه با امیر عبدی 
دیگر ادامه نداد اما توقعم از آذرشب بیشتر از این بود.باوفا گفت: نفر اول 
اینجا او را  وزن ۸7 کیلوگرم مسابقات کشوری ما چون وزنش کم بود 
در ۸2 کیلوگرم محک زدیم که با تیم خراسان رضوی آمد و پنجم شد. 
نماینده ۸7 کیلوگرم ما تا نیمه نهایی آمد و او هم پنجم شد. در 97 کیلوگرم 
این آخرین اخطار به کشتکار است و قطعاً با او برخورد خواهد شد. این 
رویه کشتی در تیم ملی جوانان جایی ندارد. این مدل کشتی گرفتن به درد 
نمی خورد. او سال گذشته هم فینال را 7-صفر جلو بود اما کشتی را رها کرد 
اینجا هم ۵-صفر پیش بود و رها کرد. چنین کشتی گیری به درد تیم ملی 
نمی خورد مگر اینکه رویکرد ذهنی اش را عوض کند. این را به فدراسیون 
کشتی هم گفتم که کشتی گیر بی تفاوت به درد تیم ملی نمی خورد حتی اگر 
اول شود.وی درخصوص عملکرد سایر نفرات جوان حاضر در مسابقات 
بزرگسالان کشوری تصریح کرد: ابوالفضل فتحی قهرمان کشوری جوانان 
ما در سنگین وزن از تیم شیراز کشتی گرفت و در قم پنجم شد. ابوالفضل 
میرزاده هم اینجا سوم شد، او دو تا برد خوب مقابل الغوثی و فتحی داشت 
و به اکبر یوسفی هم یک- یک باخت. در ۵۵ کیلوگرم نفر اول قهرمان 
کشوری که اسمش را به فدراسیون داده بودیم، کشتی نگرفت. احساس 
نیامد و آسیب دیدگی را بهانه کرد. به  می کنم به خاطر شرایط وزنی اش 
عنوان سرمربی تیم ملی که سال ها در کنار این بچه ها هستم، متوجه می شوم 
کشتی گیر کجا و چرا نمی آ ید، کدام حرف واقعی و کدام بهانه است. با 
اینکه رسول جزینی به عنوان بزرگتر با من صحبت کرد اما احساس می کنم 
از نگاه من  این  این کشتی گیر به رسول جزینی هم راستش را نگفته و 

کوتاهی کرده است و یک نمره منفی برای ۵۵ کیلوگرم ما لحاظ می شود.

توافق نهایی طارمی با اینتر
 در پایان فصل

روزنامه ایتالیایی توتومرکاتو خبر از توافق نهایی مهاجم ایرانی تیم 
فوتبال پورتو با تیم اینتر برای انتقال در نقل و انتقالات تابستانی خبر 

داد.
فوتبال  ملی  تیم  مهاجم  طارمی  مهدی  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
ایران که در عضویت تیم پورتو پرتغال است، در پایان فصل جاری 
به  او می تواند  اتمام می رسد و  به  پرتغالی  باشگاه  این  با  قراردادش 

عنوان بازیکن آزاد به صورت رایگان به هر تیمی منتقل شود.
در همین خصوص روزنامه توتومرکاتو ایتالیا خبر از توافق نهایی 
این بازیکن به تیم اینتر برای حضور در فصل آینده داد. طبق اعلام 
این روزنامه مشهور ایتالیایی، قرارداد طارمی با اینتر دو سال و نیمه 
میلیون یورو معادل 1۶7  ازای هر سال مبلغ 3  به  او  خواهد بود و 

میلیارد و ۵۵0 میلیون تومان دستمزد دریافت خواهد کرد.
طارمی اکنون در اردوی تیم ملی فوتبال ایران برای شرکت در جام 
ملت های آسیا 2023 حضور دارد و این رقابت ها از تاریخ 22 دی به 

میزبانی کشور قطر برگزار خواهد شد.

کارشناس والیبال ایران معتقد است اگر قرار باشد از یک 
چهره جهانی به نام سعید معروف استفاده کنیم الان زمان 
آن رسیده چرا که نسل حاضر در والیبال سعید را به عنوان 
در گفت وگو  دارند.جهانگیر سیدعباسی  قبول  یک قطب 
ملی  تیم  سرمربی  انتخاب  روند  درباره  مهر،  خبرنگار  با 
والیبال ایران گفت: جلسه کمیته فنی با دعوت سرپرست 
فدراسیون برای بررسی رزومه چهار گزینه ویتال هاینن، 
تشکیل  پیاتزا  روبرتو  و  معروف  سعید  لورنزوتی،  آنجلو 
شد. کارشناسان نظرات خود را مطرح کردند و با اولویت 
با  فنی  کمیته  جلسه  در  شد  مقرر  شد.  ثبت  نظرات  این 
تعداد نفرات محدود تصمیم گیری شود. در جلسه شورای 
فنی هم از حاضرین سوال پرسیده شده بود که در جلسه 
کمیته فنی چه کسانی حضور داشته باشند که برخی این 
موضوع را به سرپرست فدراسیون موکول کردند، برخی 
این  به  پاسخ  در  کردند.وی  مطرح  را  خود  نظرات  هم 
سوال که فکر نمی کند روند انتخاب سرمربی تیم ملی با 
جلسات متعددی که برگزار می شود، طولانی شده است، 
گفت: تا قبل از این جلسه داورزنی در رأس کار بود اما 

این  داد  رخ  فدراسیون  رأس  در  که  تحولاتی  و  تغییر  با 
اولین جلسه در دوره سرپرستی بود. مرادی شخصاً با این 
به  فدراسیون  می کنم  فکر  البته  بود.  کرده  مذاکره  نفرات 
زمان نیاز دارد. ضمن اینکه وقتی تغییری در فدراسیون رخ 
می شود.سیدعباسی  افت  دچار  کمی  هم  سیستم  می دهد 
گفت: در مرحله گذرا هستیم و این اتفاقات کمی طبیعی 
است. امیدوارم یا اگر داورزنی قرار است برگردد یا کسی 
دیگری ریاست فدراسیون را برعهده می گیرد فدراسیون 
یا  و  است  تاریخی  پیچ  در  والیبال  چون  برسد  ثبات  به 
برود.  قهقرا  به  یا  برگردد  قبل  روند  همان  به  می تواند 
والیبال ما پتانسیل خوبی دارد و امیدوارم شرایط به خوبی 
پیش برود.کارشناس والیبال ایران در پاسخ به این سوال 
عنوان  است،  بهتر  ملی  تیم  هدایت  برای  گزینه  کدام  که 
به  از یک چهره جهانی  قرار است  اگر  معتقدم  کرد: من 
نام سعید معروف استفاده کنیم الان زمان آن رسیده چرا 
عنوان یک قطب  به  را  والیبال سعید  در  نسل حاضر  که 
قبول دارند. او را از لحاظ دانش فنی، مدیریتی و کاریزما 
مورد تأیید بازیکنان است. من تعجبم از افرادی است که 

پیشتر عنوان می کردند سعید معروف تیم را می چرخاند، 
او کوچ می کند و سرمربی تیم را انتخاب می کند، اما الان 
همین دوستان می گویند سعید معروف تجربه ندارد. واقعاً 
از  اگر  گفت:  است.سیدعباسی  صورت  چه  به  نمی دانم 
من بپرسید که آیا سعید معروف می تواند هدایت تیم ملی 
را برعهده بگیرد یا خیر، من می گویم او به بهترین نحو 
می تواند از پس این کار برآید؛ به شرطی که یک برنامه 
حمایتی از او داشته باشند. در هر صورت من معتقدم چه 
با سعید معروف چه بودن او ما شانس کمی برای صعود 
به المپیک داریم، البته به این معنی نیست که نباید تلاش 
کنیم. مردم ما والیبال را می فهمند. ما حتی اگر به المپیک 
داشته  خوبی  عملکرد  ملت ها  لیگ  در  اما  نکنیم  صعود 
بوده  صورت  چه  به  شرایط  می فهمند  مردم  قطعاً  باشیم 
است.وی در مورد حریفان ایران در لیگ ملت های والیبال 
عنوان کرد: تیم ایران در هفته اول مسابقات باید با تیم های 
ایتالیا، کوبا، آرژانتین و صربستان به میدان برود. ایتالیا و 
ما  قدرتمند  حریفان  از  و  نکردند  صعود  هنوز  آرژانتین 

محسوب می شود، کوبا هم حریف مستقیم ایران است. 

جلسه مجمع عمومی فوق العاده مرحله دوم کارگران ساختمانی 
شهر زیرآب و حومه

مورخ 03 / 11 / 1402 روز سه شنبه  ساعت 15  الی 17
مکان : خیابان بیست متری؛ حسینه شهدای بیست متری 

با دستور جلسه ذیل:
1- گزارش عملکرد یکساله هیات مدیره و بازرسین

2- پیشنهاد تصویب افزایش عضویت طبق تورم
3- پیشنهاد و انتقاد اعضای انجمن

4- شرایط شرکت در هیات مدیره: 
الف: حداقل 2سال عضو و بیمه شده انجمن در شغل کارگر ساختمانی باشند

ب: متقاضی شرکت در هیات مدیره و بازرسین حتما ثبت سامانه باشند
5- تعیین تکلیف عضویت اعضاء به علت بدهی معلق می باشند.

هیات مدیره انجمن صنفی 
کارگران ساختمانی شهر 

زیرآب و حومه
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بار
اخ تعیین تکلیف معادن 

غیرفعال تا پایان سال
مواد  فرآورده های  و  معادن  امور  معاون 
وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: تا 
آخر امسال باید معادن تعیین تکلیف شوند. 
معادن پر متقاضی با مزایده واگذار می شوند 
و برخی از آن ها ممکن است به عللی به 

منابع طبیعی برگردند و آزاد شوند.
موضوع  تسنیم،  خبرگزاری  گزارش  به 
تعیین تکلیف معادن غیر فعال تا پایان امسال 
با حضور آقای رضا محتشمی پور، معاون 
وزارت  مواد  فرآورده های  و  معادن  امور 
برنامه شب  صنعت، معدن و تجارت در 

گذشته صف اول بررسی شد.

 سؤال: به نظر می رسد که معادن در کشور 
از پیشران های اصلی توسعه می توانند باشند 
و در تولید ناخالص داخلی هم نقش بزرگی 
معدن  حوزه  در  ما  وضع  الان  کنند.  ایفا 

چطور است ؟
محتشمی پور: معادن کشور امروز تامین 
کننده نیاز صنایع ما هستند. در بخش معدن 
کشور کل صادرات ما در حدود کمتر از یک 
و نیم درصد تولیدات ماست، یعنی قریب 
تولید می کنیم،  آنچه  از  نیم درصد  و   9۸
برای تامین نیاز واحدهای موجود ما استفاده 
می شود، این مسئله باعث شده که ما امروز 
خصوصاً در فلزات پایه تامین کننده مهمی 
در دنیا باشیم و جزو کشورهایی هستیم که 
تولید کننده فلزات پایه  اعم از فولاد، مس 
و سرب و روی هستیم و همچنین طلا، 
از  یکی  گفت  باید  شاید  دیگر  طرف  از 
ویژگی های اقتصاد ایران این است که ما 
از ظرفیت های طبیعی و  توانستیم  خوب 
استفاده  فناوری  برای توسعه  صنعتی مان 
کنیم. شاید البته این از عوارض تحریم های 
گذشته  سال های  در  که  بوده  شدیدی 
داشتیم. ولی امروز ما بحث فرآوری مواد 
را در بخش بزرگی با فناوری ایرانی داریم 
توسعه می دهیم و این قابلیت را به ما داده 
ورود  می خواهیم  که  کشوری  هر  در  که 
کنیم، نخستین چیزی که قابل ارائه داریم 

توانایی فناوری خودمان است.
 

سؤال: یعنی هم اکتشاف و هم استخراج؟
در  اکتشاف  و  استخراج  محتشمی پور:   
فناوری در جای خودش،  جای خودش، 
شاید بخش پیچیده تر از این پازل هم باشد 
البته ما با یک محدودیت هایی جدی هم 
مواجه هستیم. بالاخره کشورهای صاحب 
ندارند  را  رغبت  این  معمولا  فناوری 
و  فشارها  این  ولی  شود،  داده  انتقال  که 
توسعه شده  باعث  محدودیت ها خودش 
شاهد  معدن  بخش  در  امروز  الحمدلله  و 
این هستیم که توسعه خوبی هم در بخش 
فناوری داشتیم، علاوه بر اینکه معادن ما پایه 

توسعه صنایع ما بوده اند.

حکایت  این  از  آمارها  برخی  سؤال:   
دارد که ما سالانه تقریباً 7 و نیم میلیون تن 
صادرات داریم و این شاید یک تا یک و 
نیم درصد استخراج ما باشد. الان دقیقاً ما 
چقدر تولید داریم، یعنی از معادن برداشت 

می کنیم؟
 محتشمی پور: ما حدوداً ۶20 میلیون تن 
تولید انواع مواد معدنی را در کشور داریم. 
ما امسال حدوداً به این عدد رسیدیم. علت 
فرایند  آن  در  که  بود  نقصی  یک  هم  آن 
عوارض کشور ایجاد شد، یعنی مصوباتی 
که در دولت برای عوارض روی مواد خام 
و صادرات بعضی از کالاهای خام گذاشته 
برای  قضا  دستگاه  ورود  واسطه  به  شد 
بررسی بیشتر متوقف شد و بعد از مدتی 
این ها مجدداً تایید و ابلاغ شد. این مسئله 
باعث شد که در یک دوره زمانی حجمی 
از صادرات مواد خام را از کشور داشتیم، 
ولی همانطور که شما هم اشاره کردید این 
در همین حد است، یعنی در حد یک و 
نیم درصد تولید ماست، اگر بخواهیم از این 
زاویه نگاه کنیم، بله ما صادرات را داریم و 

ممنوعیتی هم برای صادرات نیست. برای 
واردات هم همین طور ما وارد کننده مواد 

اولیه و مواد معدنی هم هستیم.

بیشتر  ما  حوزه هایی  چه  در  سؤال:   
صادرکننده مواد معدنی هستیم؟

لحاظ  به  بخواهیم  اگر  محتشمی پور:   
ارزی نگاه کنیم، اصل صادرات ما در بخش 
فولاد،  یعنی  است،  معدنی  محصولات 
مس، سرب و روی ما حدود 2۵ درصد 
از آنچه که صادر می کنیم مربوط به گروه 
ما  صادرات  اصل  است.  معدنی  صنایع 
در این بخش است، از لحاظ مقایسه اگر 
بخواهیم نگاه کنیم ما کمتر از یک میلیارد 
دلار تقریبا صادرات مواد معدنی داریم یعنی 
ما حدوداً ۸ میلیارد دلار سال گذشته البته 
اصلاحی بکنم، منظورم صادرات غیر نفتی 
است و فرآورده های نفتی، این وضعیت را 
الان داریم در واقع آنچه ما صادر می کنیم، 
محصولات معادن است نه خود ماده معدنی 
نقاط قوت و قدرت  از  یکی  این  و  خام 
تامین  عنوان  به  ملی  اقتصاد  در  که  است 
کننده بخش معدن الان این جایگاه را داریم.

سؤال: ما بارها دنبال این قضیه بودیم یعنی 
وزارت صمت بود که بانک جامع معادن را 
تدوین کند، الان این در چه وضعی است؟

معادن  اطلاعات  بحث  پور:  محتشمی 
معمولا در کشور در دو لایه، در دو وجه 
مطالبه می شود، وجه اول این است که ما 
آیا اطلاعات معدنی و زمین شناسی کشور 
را داریم؟ جواب این است که بله ما سال 
تولید  مختلف  های  لایه  در  که  هاست 
 2۵0 های  نقشه  داریم،  معدنی  اطلاعات 
نقشه های صد هزار کشور  هزار کشور، 
قبلا تولید شده و خیلی از محدوده های 
شاهد  کشور  در  شما  الان  که  را  معدنی 
فعالیتش هستید، در این نقشه ها می توانید 
ببینید و این ها به صورت نقشه و گزارش 
های مختلف موجود است. علاوه بر آن ما 
سامانه ای به نام سامانه کاداستر معادن داریم 
که اطلاعات تک تک محدوده های معدنی 
علاوه بر اطلاعات جغرافیایی ، اطلاعات 
 ، بردار  بهره  آن  اطلاعات  تولید،  میزان 
اطلاعات مصرف نهاده هایی مثل سوخت 
و امثال آن در این سامانه ثبت می شود. این 
سامانه در سالهای گذشته ایجاد شد، شاید 
در یکی دو سال گذشته اتفاقی که در این 
سامانه افتاد این بود که خیلی اهتمام بر این 
بود که اطلاعات خارج از این سامانه جایی 
ثبت نشود، تمرکز اطلاعاتی در سامانه ایجاد 
شود و این مبنا باشد به همین علت کیفیت 
اطلاعات در این سامانه خیلی بالاتر رفت. به 
علاوه بعضی از بهبودهایی که روی سامانه 
انجام شد مثل الکترونیکی کردن محاسبه 
نامه حقوق دولتی، اجازه داد که این سامانه 
به یک سامانه پایه در کشور در بخش معدن 
تبدیل شود، ما امروز الحمدلله اطلاعاتمان 
در بخش معادن  با یک فاصله خیلی زیاد 
نسبت به مثلا یکسال و نیم پیش قرار دارد 
و اطلاعاتی که ما امروز به صورت متمرکز 
در سامانه های الکترونیکی مان داریم خیلی 
کامل تر از چیزی است که ما یک سال و 

نیم پیش داشتیم.

کشور  معادن  همه  الان  یعنی  سؤال: 
حدنگاری شده و هیچ معدنی نیست که در 
حال بهره برداری باشد و شما از آن مطلع 

نباشید؟
حدنگاری  مسئله  نه،  پور:  محتشمی 
شد،  انجام  پیش  سال  دو  یکی  شاید  که 
آن چیزی که به آن اضافه شد، اطلاعات 
تکمیلی بود، مثل اطلاعات تولید، اطلاعات 
وجود  نقایص  از  بعضی  برداری،  بهره 
داشته ما شاید مثلا یک سال و نیم پیش 
که روی این موضوع ورود کردیم فقط من 
خاطرم می آید که چیزی بیش از دو هزار 
محدوده معدنی را متوجه شدیم که این ها 

نیست  مشخص  بردارش  بهره  اطلاعات 
که چه کسی بهره بردار بوده که همه این 
پرونده ها تکمیل شد، یا مثلا پرونده یک 
محدوده معدنی که باید به مزایده می رفت 
مدت زیادی در یک لایه دیگری ثبت شده 
بود، این ها برگشت و اصلاح شد و مزایده 
های معدنی به جریان افتاد، در همین کمتر 
از یک سال گذشته 11 هزار مزایده برگزار 
کردیم و این فرآیند دیگر الان ادامه دارد. 
براساس پیگیری هایی که شده و بر اساس 
البته ما هنوز  اطلاعاتی که موجود است، 
خیلی باید کار کنیم، یعنی راه باقی مانده ما 
خیلی بیشتر از راهی است که تا این جا طی 
کردیم. ولی در شرایط خیلی بهتری نسبت 

به گذشته قرار داریم.

سؤال: آیا اکتشاف ذخایر معدنی هم در 
حیطه وظایف معاونت شما است؟

دو  در  معادن  اکتشاف  پور:  محتشمی 
می  انجام  خصوصی  و  دولتی  بخش 
شود، الان ما چیزی حدود 4 هزار پروانه 
عملیات  یعنی  داریم،  کشور  در  اکتشافی 
اکتشافی که مجوز برای اقدام دارند که از 
این تعداد حدود صد و سی پروانه دولتی 
است، یعنی مربوط به سازمان های توسعه 
و نوسازی معادن ایران و همچنین سازمان 
زمین شناسی است و مابقی پروانه هایی 
است که توسط شرکت ها و افراد حقیقی 
و حقوقی یعنی بخش خصوصی دارد کار 
نسبتی  چنین  درصد  لحاظ  به  شود،  می 
داریم یعنی بخشی از کار را دولت انجام 
می دهد، ولی سهم دولت در این موضوع 
اما سازمان های مامور  بالا نیست،  خیلی 
در بخش حاکمیت به این صورت است 
پایه و آن اطلاعات کلی را  که اطلاعات 
داریم،  نیاز  آن  به  معادن  بخش  در  ما  که 
سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
تولید می کند. این اطلاعات بعد از تولید 
به صورت نقشه در اختیار همه قرار می 
گیرد، بخش هایی از این را هم که نیاز به 
کار تکمیلی و رسیدن به نتیجه قطعی دارد، 
سازمان توسعه نوسازی معادن کار می کند 
که این یک فرآیند مداوم است و الان هم 
ما در محدوده های متعددی هر دوی این 
سازمان ها را درگیر داریم. مجموعه ای که 
بنده خدمت مردم هستم مجموعه سیاست 
گذاری و برنامه ریزی این حرکت معدنی 
کشور است و البته در جایگاه نظارت بر این 

فعالیت است.

از معادن  را  سؤال: بحث حقوق دولتی 
فرمودید، الان وضعیت ما به چه صورت 
این  از  توانسته  دولت  مقدار  و چه  است 
حقوقی که باید به دولت از استخراج معادن 

عاید می شده، دریافت کند؟
محتشمی پور: اگر روند چندسال گذشته 
بوده  افزایشی  روندی  بیندازید  نگاهی  را 
یافته، یعنی  افزایش  بالایی هم  با سرعت 
ما در دو سال گذشته، دو افزایش حدود 
از حدود  ما  یعنی  داشتیم.  100 درصدی 
تقریبا هفت هزار میلیارد تومان در سال 99، 
امروز برآورد حدود 40 هزار میلیارد تومان 
از آن  این جهش بخش عمده ای  داریم. 
برمی گردد به چند اقدام، اول به روزرسانی 
مثلا  یا  بوده  ناقص  بعضا  اطلاعات  ها، 
غیرواقعی  به صورت  معدنی  مواد  قیمت 
یا به صورت ثابت برای سال های طولانی 
بوده است. ما از دو سال پیش بحث نقشه 
کردیم  آغاز  معادن  از  را  پهپادی  برداری 
این کار اول به صورت یک نمونه اجرایی 
در استان خراسان رضوی انجام شد، بعد 
ایرادات و  این که آسیب شناسی شد،  از 
اشکالاتی که بعضا در اجرا به وجود آمده 
بود شناسایی و برای آن چاره اندیشی شد، 
به یک دستورالعمل ملی تبدیل شد، ابلاغ 
شد و با کمک دوستانی که تجربه این کار 
را در استان داشتند، الان در کل کشور نقشه 
برداری پهپادی را آغاز کردیم و بخشی از 

معادن چ این نقشه برداری پهپادی روی آن 
ها انجام می شود که به ما اجازه می دهد ما 
پایش دقیقی را روی میزان برداشت داشته 
باشیم که به آن سطح شفافیت لازم برسیم.

سؤال: حقوق دولتی معادن درطی سال 
یعنی  گرفته،  خوبی  روند  گذشته  های 
در  که  این  به  توجه  با  داشته،  افزایش 
بودجه 1402 یعنی امسال حدود 13 درصد 
نمی  بینی شده، شما فکر  پیش  پیشرفت 
کنید این سبب تعطیل شدن برخی از معادن 

کوچک در برخی از استان ها بشود؟
محتشمی پور: به نکته ای باید در بحث 
بودجه عنایت داشته باشید، آن هم این که 
ما  که  است  درآمدی  از  برآوردی  بودجه 
شود،  حاصل  بخش  یک  از  داریم  انتظار 
بررسی های  کارشناسی ما یک مقداری این 
برآوردها را تایید نمی کند، ما انتظار چنین 
رشدی را نداریم بدون تعارف، به هرحال 
عرض کردم ما امروز دیگر در جایگاهی که 
دو سال پیش بودیم نیستیم ، ما دو سال پیش 
نمی توانستیم یک اطلاعات شفافی را روی 
میز بگذاریم که مثلا ما چقدر تولید داریم، 
چقدر انتظار حقوق دولتی داریم. ولی امروز 
می دانیم که در معدن چقدر انتظار تولید 
باید داشته باشیم و چقدر قیمت اینهاست 
و لذا به خوبی و به راحتی می توانیم این 
اعداد را برآورد کنیم، برآورد ما امسال این 

افزایش نیست.

سؤال: چقدر شما برآورد دارید؟
خیلی  افزایش  پارسال  پور:  محتشمی 
افتاد  اتفاق  دولتی  حقوق  در  که  زیادی 
بخش زیادی از آن مربوط بود به دریافت 
معوقات، من عدد بگویم، ما سال گذشته 
3۸ و نیم هزار میلیارد تومان حقوق دولتی 
را داشتیم، از این مقدار تقریبا حدود 1۶ 
و نیم هزار میلیارد تومان آن معوقات بود، 
آن چیزی که به حقوق دولتی پارسال بر 
می گشت، حدود 22 هزار میلیارد تومان 
هزار   22 این  طبیعتا  بود،  دولتی  حقوق 
افزایشی خواهد داشت که  تومان  میلیارد 
بخشی از آن ناشی از بهبود کیفیت نظارت 
را  ها  افتادگی  قلم  از  بعضی  که  هاست 
پوشش می دهد و بخشی ناشی از تورم 
عمومی است که سطح عمومی قیمت ها 
بالاتر می رود و بخشی  هم ممکن است به 
قیمت های جهانی برگردد، یعنی مثلا سنگ 
مس در داخل کشور کاملا تحت تاثیر روند 
قیمت جهانی قیمت می خورد. ما از این 
عوامل یک برآوردی خواهیم کرد که مثلا 
ما امسال چقدر رشد خواهیم داشت، آن 
سطح  که  است  این  داریم  ما  که  چیزی 
عمومی قیمت های جهانی کالاهای معدنی 
یعنی  است،  کاهشی  مقدار  یک  امسال 
قیمت جهانی ما کاهش خواهد یافت، اما به 
واسطه تورم های داخلی یک مقدار افزایش 
دارد. این ها به ما یک چنین اعداد بزرگی 
را که بعضی از دوستان در دستگاه هایی 
مطرح می کنند قطعا نخواهد داد، ما چنین 
انتظاری نداریم، ما سال گذشته 3۸ هزار و 
۵00 میلیارد تومان دریافت حقوق دولتی 
داشتیم که 22 هزار میلیارد تومان آن حقوق 
دولتی آن سال و مابقی آن معوقات بود و 
به این ترتیب ما بخش اصلی معوقات را 
توانسته بودیم اخذ کنیم، بخش کوچکی از 
معوقات که به معوقات سالهای قبل مربوط 
می شود باقی مانده، انتظار ما این نیست که 
امسال دریافت حقوق دولتی مان فراتر از 
سال گذشته باشد. لذا نگرانی شما از حیث 
حقوق دولتی، نه، البته نکته ای را عرض 
کنم متاسفانه در قوانین برنامه هفتم، بعضی 
از عناوین تصویب شده که آن ها با واقعیت 
های معادن تطبیق ندارد، مثل دریافت یک و 
نیم درصد از درآمد معادن برای راه ها، این 
مسئله به راحتی یعنی با یک مقدار بی دقتی 
ممکن است باعث تعطیلی  گسترده معادن 

کوچک شود، این نگرانی وجود دارد.

تولیدکنندگان لوارم خانگی فرصت 
کافی برای توانمند شدن داشتند

که  است  این  صمت  وزیر  برداشت  گفت:  صمت  وزیر  معاون 
تولیدکنندگان لوازم خانگی توانمند شدند و این فرصت در حد کافی 
هم  رویه  بی  واردات  اما  دارند،  رقابت  آمادگی  و  داده شده  آن ها  به 
محمدمهدی  مهر،  خبرگزاری  گزارش  نیست.به  مشکل  حل  راهکار 
اقتصاد،  میز  برنامه  در  صمت  وزیر  عمومی  صنایع  معاون  برادران 
اظهار کرد: در حال حاضر بر اساس مصوبات، در برخی از حوزه ها 
که محدودیت تولید وجود دارد، مثل کولرگازی، اجازه واردات داده 
می شود. در مورد حوزه های دیگر هم اگر تولیدکنندگان بتوانند سال 
آینده تولیدات فعلی خود را در حوزه انرژی و مدیریت مصرف انرژی 
با استانداردهای جدید تطبیق دهند، باز هم ضرورتی ندارد که واردات 
واردات  با  موافقت  اعلام  کنیم.وی ضمن  تسهیل  این حوزه ها  در  را 
مشروط و دارای زمان و مدیریت شده، تصریح کرد: نظر وزیر صنعت، 
معدن و تجارت هم این است که ایجاد محدودیت ها یا ممنوعیت ها 
برای ایجاد فرصت تولید و عرضه بیشتر برای تولیدکنندگان و توانمند 

شدن آن ها بوده است.

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
حوزه ثبتی قائم شهر

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مصوب 1390/9/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک 
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل 

آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه آهنگر کلا بیشه سر پلاک ۸ اصلی بخش ۸

 12۵۸ فرعی بنام خانم سمیه شادمان اردبیلی نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ به 
مساحت 1709/۸0 متر مربع خریداري مع الواسطه از آقای حاج علی سبزی مالک 

رسمی.
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
از طریق این روزنامه محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه 
بر انتشار آگهی رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و 
رسید نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/09/27
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/10/13

میم الف: 1۶240۸4
مرتضی قاسم پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

حمایت از نهاده های کشاورزی با هدف 
افزایش درآمد پایدار

نهاده های کشاورزی  تولید  مقام وزیر جهاد کشاورزی گفت:  قائم 
مهر،  خبرنگار  گزارش  باشد.به  پایدار  درآمد  افزایش  هدف  با  باید 
قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی در دهمین نمایشگاه  کاظم خاوازی، 
نهاده های کشاورزی در جمع خبرنگاران درباره مصرف سموم و آفت 
کش های داخلی و خارجی در بخش کشاورزی، گفت: ارتقای بخش 
کشاورزی اولویت وزارتخانه است تا در این زمینه به افزایش پایدار 
درآمد کشاورزان برسیم؛ در این زمینه هر محصولی که از استانداردهای 
در بخش کشاورزی  اولویت مصرف کشور  در  باشد  برخوردار  لازم 
عنوان  به  داخل  تولید  از  بخش  این  در  داد:  ادامه  می گیرد.وی  قرار 
اولویت نخست حمایت می شود.قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی درباره 
واردات این محصولات نیز، گفت: در واردات نیز از واردکنندگانی که 
ارتقای  به  نهایت منجر  تأمین کنند که در  باکیفیت  سموم و کودهای 
باشد  بازار  مصرف  برای  محصولات  سلامت  و  کشاورزی  بخش 

حمایت خواهد شد.

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه 
ثبتی قائم شهر

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب 1390/9/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی قائم شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز 

و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه قادیکلا بزرگ پلاک 37 اصلی بخش 1۶ 

2110/2113 فرعی بنام خانم شهربانو سیه چهره قادیکلائی نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی به مساحت 1۵4۵/4۸ متر مربع پلاک 2110 فرعی از 37 اصلی بخش 

1۶ خریداری مع الواسطه از آقای ذولفعلی آزرم مالک رسمی.
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 1۵ روز از طریق این 
روزنامه محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود 
را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/09/27
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/10/13

میم الف: 1۶23۵۶1
مرتضی قاسم پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر
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اخبار

سایر  و  ها  استاتین  دریافتند  محققان 
ممکن  کلسترول  دهنده  کاهش  داروهای 
است به جلوگیری از رشد تومور سرطان 

روده بزرگ کمک کنند.
از  نقل  به  مهر  خبرنگار  گزارش  به 
مدیکال نیوز، سرطان روده بزرگ سومین 
نوع سرطان شایع در سراسر جهان است و 
آن  برای تشخیص هر چه زودتر  می توان 
را غربالگری کرد.غربالگری سرطان روده 
بزرگ یا از طریق آزمایش ایمونوشیمیایی 
دنبال وجود  به  که  می شود،  انجام  مدفوع 
خون در مدفوع که می تواند از پولیپ باشد 
برای  کولونوسکوپی  طریق  از  یا  است، 

تجسم پولیپ ها.
دو نوع پولیپ وجود دارد:

معمولاً  که  هایپرپلاستیک  پولیپ   •

خوش خیم هستند
ممکن  که  )آدنوم(،  آدنوماتوز  پولیپ   •

است به سرطان تبدیل شود.
درمان به طور کلی شامل برداشتن این 

پولیپ ها است.
کلسترول محرک بسیاری از فرآیندهای 
متابولیک است و نویسندگان مطالعه نشان 
دادند که کلسترول باعث ایجاد سرطان در 
این سلول ها می شود و رشد تومورها را آغاز 
می کند.دکتر »میثاق کریمی«، انکولوژیست 
دستگاه  سرطان های  متخصص  پزشکی 
لنار  بنیاد  سرطان  مرکز  در  گوارش 
نشان  قبلی  »مطالعات  گفت:  کالیفرنیا، 
باعث  می تواند  بالا  کلسترول  که  داده اند 
فعالیت سلول های بدخیم و کاهش پاسخ 
شود.«وی  سرطانی  سلول های  به  ایمنی 

خاطرنشان کرد: »همچنین مطالعات نشان 
داده است که تغییرات در سطح کلسترول 
خون در بسیاری از سرطان ها شایع است، 
اما محققان هنوز در حال تعیین این هستند 
سرطان  ایجاد  باعث  تغییرات  این  آیا  که 

می شود یا نتیجه سرطان است.«
انجام  را  تحقیق  این  که  دانشمندانی 
سرطانی  بیماران  تومورهای  از  دادند، 
این  سطح  تا  ساختند  ارگانوئیدهایی  نیز 
برای  آنها  کنند.  بررسی  را  ها  متابولیت 
معمول  استاتین  یک  اثربخشی  آزمایش 
آتورواستاتین،  به  موسوم  شده،  تجویز 
پایین  با سطوح  مهار رشد سلول هایی  در 

PKC مورد استفاده قرار گرفتند.

استاتین ها یکی از رایج ترین داروهایی 
هستند که با کاهش میزان کلسترول خون، 

خطر حوادث قلبی عمده را کاهش می دهد.
بررسی  برای  کارآزمایی  یک  طراحی 
اینکه آیا استاتین ها می توانند به افرادی که 
یک  کنند،  اند کمک  برداشته شده  پولیپ 
بررسی طولانی مدت است، زیرا حدود ۵ 

سال طول می کشد تا پولیپ ها بازگردند.
در حال  »شواهدی  کریمی گفت:  دکتر 
به  می توانند  ها  استاتین  که  است  افزایش 
کاهش خطر ابتلاء به چندین نوع سرطان 

کمک کنند.«
در حال حاضر معمولاً استاتین ها برای 

کاهش خطر سرطان تجویز نمی شوند.
سرطان  از  پیشگیری  برای  راه  بهترین 
روده بزرگ، انتخاب شیوه زندگی سالم و 
درک خطر ژنتیکی فردی برای این بیماری 

است.

استاتین ها در مبارزه با 
رشد تومور سرطان روده 

موثرند

کلسترول و فشارخون بالا قبل از ۵۵ 
سالگی و افزایش خطر بیماری قلبی

محققان گزارش می دهند که فشار خون بالا و کلسترول بالا قبل 
از ۵۵ سالگی می تواند خطر ابتلا به بیماری قلبی را در سنین بالاتر 

افزایش دهد.
آنها خاطرنشان  نیوز،  مدیکال  از  نقل  به  مهر  به گزارش خبرنگار 
می کنند که این خطر، حتی اگر فرد اقداماتی را برای کنترل این شرایط 

پس از ۵۵ سالگی انجام دهد، همچنان باقی می ماند.
به گفته محققان، بیماری قلبی معمولاً نتیجه تجمع عوامل خطر از 
جمله ژنتیک است. با این حال، با افزایش سن، ژنتیک نقش کمتری 

ایفا می کند.

پزشکی  مرکز  در  قلب  متخصص  چن«،  هان  »چنگ  دکتر 
MemorialCare Saddleback در کالیفرنیا، گفت: »ما می دانیم 

که فشار خون بالا و کلسترول بالا عوامل خطر بیماری قلبی هستند. 
این مطالعه رابطه را برای مدت طولانی بررسی می کند و به درک ما 

از رابطه در گروه های سنی مختلف می افزاید.«
بیشتری  شانس  که  جوانترم  بیماران  با  است  »ممکن  گفت:  او 
برای ایجاد تغییر در رژیم غذایی / سبک زندگی دارند صحبت کنم، 
خطرات را بهتر توضیح دهم و با آنها روی تغییراتی که می توانند در 

زندگی روزمره خود ایجاد کنند، کار کنم.«
این مطالعه نشان می دهد که هر چه مدت زمان طولانی تری کلسترول 

بالا داشته باشید، احتمال ابتلاء به بیماری قلبی بیشتر می شود.
 
کاهش ۴۰۰ هزار مرگ زودرس با  

کنترل دو عارضه خطرناک
مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت، از 
کاهش 400 هزار مرگ زودرس با کنترل قندخون بالا و پرفشاری خون 

در کشور خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، کوروش اعتماد، با عنوان این مطلب که 
30 درصد افراد دیابتی و 40 درصد افراد مبتلا به پرفشاری خون، از 
بیماری خود اطلاع ندارند، گفت: این موضوع می تواند زنگ خطری 

برای افزایش بار بیماری های خطرناک در کشور باشد.
وی افزود: با کنترل هر کدام از دو عارضه قندخون بالا و پرفشاری 
خون، در مدت ۸ سال می توان از 400 هزار مرگ زودرس جلوگیری 
کرد.اجرای طرح پویش ملی سلامت از 20 آبان 1402 در کشور آغاز 

شده و تا 1۵ دی ماه ادامه دارد.

مکملهای چای گایوسا و قارچ 
یال شیر عملکرد شناختی را 

بهبود می بخشند
تحقیقات اخیر نشان می دهد که مکمل های چای گایوسا و قارچ یال شیر می توانند 

به بهبود خلق و خو و تقویت عملکرد شناختی فرد کمک کنند.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیکال نیوز، گایوسا و قارچ یال شیر دو مکمل 

غذایی طبیعی هستند که دارای برخی فواید سلامتی هستند.
از  گیاهی  می شود،  گرفته  برگ ها  از  شده  تهیه  چای  عنوان  به  معمولاً  که  گایوسا 
خانواده ایلکس است. یال شیر یک قارچ است که برای مصارف آشپزی استفاده می شود 

می تواند به عنوان مکمل نیز مصرف شود.
مطالعات نشان داده اند که هر دو دارای خواص آنتی اکسیدانی و ضد التهابی در کنار 

سایر فواید سلامتی هستند.
و  خو  و  خلق  است  ممکن  همچنین  آنها  که  است  داده  نشان  جدید  مطالعه  یک 

عملکرد شناختی را تقویت کنند.
بسیاری از مردم مکمل ها را برای افزایش سلامت و تندرستی خود مصرف می کنند، 
اما در حالی که مطالعات حیوانی اثرات مثبت آن ها را نشان داده اند، شواهد قطعی کمی 

در مورد اثربخشی آنها در افراد وجود دارد.
گایوسا از درختی از خانواده هولی به نام Ilex guayusa است که به طور گسترده 
در آمریکای جنوبی رشد می کند. قرن هاست که مردم آن را به عنوان چای در غرب 
آمازون می نوشند. این گیاه حاوی پلی فنل ها و آلکالوئیدهای زیادی است که یکی از 

آنها کافئین است.
مزایای بالقوه سلامتی گایوسا عبارتند از:

• فعالیت آنتی اکسیدانی
• اثرات ضد التهابی

• محافظت از قلب و عروق
• اثرات ضد چاقی و ضد دیابت
• فعالیت محافظت کننده عصبی.

یال شیر یک قارچ سفید و کروی است. در آسیا، هم برای آشپزی و هم برای اهداف 
دارویی استفاده می شود و به دلیل فواید سلامتی گزارش شده، به طور فزاینده ای به 
عنوان مکمل در دسترس است. عصاره را می توان به صورت کپسول، مایع، قرص یا 

پودر مصرف کرد.
مطالعات نشان داده اند که مزایای یال شیر ممکن است شامل موارد زیر باشد:

• خواص آنتی اکسیدانی و ضد التهابی
عملکرد  از  حمایت   •

سیستم ایمنی
و  اضطراب  تسکین   •

افسردگی
• کاهش کلسترول

درمان  یا  پیشگیری   •
سرطان

• کنترل قند خون
• فواید بهبود شناختی.

تا به حال، شواهدی برای 
این فواید عمدتاً از مطالعات حیوانی بوده است.

یک مطالعه جدید اکنون نشان می دهد که هر دو مکمل ممکن است خلق و خو و 
شناخت را در افراد تقویت کنند.

این دو مکمل اثرات متفاوتی داشتند و به نظر می رسد یال شیر اثرات ماندگارتری 
نسبت به گایوسا دارد. این یافته توسط مطالعه ای تأیید شده است که نشان می دهد یال 
شیر در یک دوره ۸ هفته ای باعث کاهش افسردگی، اضطراب و اختلالات خواب در 

گروهی از افراد دارای اضافه وزن یا چاقی شد.
گایوسا وضوح ذهنی، تمرکز، خلق و خو و بهره وری را در ۶0 و 120 دقیقه پس 
از مصرف و توانایی تحمل استرس را در ۶0 دقیقه بعد از مصرف بهبود بخشید. یال 
شیر رتبه بندی ذهنی شادی را در ۶0 دقیقه بهبود بخشید و این اثر تا 120 دقیقه ادامه 

داشت، در حالی که گایوسا آن را تنها در 120 دقیقه بهبود بخشید.
محققان هشدار می دهند که گایوسا فشار خون دیاستولیک و سیستولیک را به طور 
متوسط ۵ میلی متر جیوه افزایش می دهد، اما در محدوده طبیعی فشار خون سالم باقی 

می ماند. 
 

گجت پوشیدنی که از دندان 
قروچه جلوگیری می کند

قروچه  دندان  از  تواند  می  که  هستند  هدبندی  توسعه  مشغول  انگلیسی  محققان 
پرس  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به  کند.  جلوگیری  رویهم  فک  فشردن  و 
 JawSenseاسوسیشن، محققان دانشگاه ناتینگهام ترنت با استارت آپ فناوری پزشکی
برای توسعه این دستگاه همکاری کرده اند و هدف آنها درمان دندان قروچه کردن 
است. هرچند دلیل دندان قروچه کردن برخی افراد مشخص نیست، اما این وضعیت 

با استرس و اضطراب در ارتباط است.
این عادت به درد در صورت، گردن و شانه ، شکستن یا ساییدگی دندان ها، سردرد، 
گوش درد و اختلال در خواب منجر می شود. در برخی موارد دندان قروچه کردن ممکن 
 temporomandibular(است به وضعیتی منجر شود که اختلال گیجگاهی فکی

disorder( نام گرفته و علاوه بر ایجاد درد روی حرکت فک تاثیر می گذارد.

رایج ترین درمان ها برای دندان قروچه شامل گاردهای دندان یا تزریق بوتاکس 
است اما این اقدامات به جای متوقف کردن این رفتاری غیرارادی، بیشتر روی فک و 
دندان تاثیر می گذارد. محققان امیدوارند هدبند هوشمند توسعه یافته بتواند با کمک 
حسگر خود به طور دقیق دندان قروچه را ردیابی و ارتعاش ملایمی تولید کند. همین 
روند به آگاهی از رفتار منجر می شود و در نتیجه ماهیچه های فک آرام خواهند شد.
پیش بینی می شود این هدبند به افراد کمک کند تا به تدریج آرام کردن فک را 

بیاموزند و دندان قروچه را متوقف کنند.
محققان مدعی هستند این نخستین گجت پوشیدنی توسعه یافته در انگلیس برای 
دندان قروچه است که از بازخورد زیستی استفاده می کند. بازخورد زیستی تکنیکی 
به طور  که  بدن  در  فرایندهایی خاص  کنترل  با  دهد  می  آموزش  افراد  به  که  است 

غیرارادی اتفاق می افتند، سلامت شان را ارتقا دهند.

آب شیرین کن های خورشیدی ارزان تر، 
ساده تر و زیست سازگارتر می شوند

با استفاده از فناوری نانو، شیرین کردن  به تازگی در چین روشی ارائه شده که 
آب دریا ساده تر و ارزان تر انجام می شود و در عین حال فشار کمتری به اکوسیستم 
برای  جدیدی  روش  دانشمندان  مهر،  خبرگزاری  گزارش  می کند.به  وارد  محلی 
شیرین کردن آب دریا با استفاده از انرژی خورشیدی ارائه کردند. محققان دانشگاه 
نانکای در تیانجین، چین، سیستم آب شیرین کن خورشیدی را ارائه کردند که با 
استفاده از هیدروژل های DNA هوشمند، آب را شیرین سازی می کند. این ساختار 
هیدروژلی، در مقایسه با روش های نمک زدایی معمولی مانند اسمز معکوس، انرژی 
 Science نشریه  در  مقاله ای  قالب  در  پروژه  این  نمی کند.نتایج  مصرف  اضافی 
Advances منتشر شده است.محققان گفتند، همین فرآیند می تواند به طور همزمان 

برای استخراج اورانیوم از آب دریا یا تصفیه اورانیل از فاضلاب هسته ای استفاده 
شود.

این گروه، یک ماتریس هیدروژل DNA ایجاد کرده اند که توانایی جذب نور 
خورشید و کاهش میزان انرژی مورد نیاز برای تبخیر آب دریا را دارد.

فناوری،  این  در  استفاده  مورد  هوشمند   DNA هیدروژل های  این،  بر  علاوه 
مولکول های DNA عامل دار دارد که می توانند به محرک های مختلفی مانند تغییر 
یون های  استخراج  برای  بنابراین می توان  پاسخ دهند،  فلزی  یون های  یا   pH در 

اورانیل در غلظت های کم موجود در آب دریا استفاده کرد.
آمید حاوی  آکریل  پلی  از شبکه های  ماتریس  این  مطالعه،  این  نتایج  براساس 
است.  شده  طراحی  اورانیل  دادن  قرار  هدف  برای  که  می کند  استفاده   DNA

همچنین در این ساختار از اکسید گرافن استفاده شده است.
گوا از محققان این پروژه می گوید که اورانیوم، سوخت اصلی انرژی هسته ای، 
و همچنین سایر مواد معدنی و منابع با ارزش را می توان با این فناوری جدید از 

آب دریا استخراج کرد.
آزمایشات انجام شده در دریای بوهی در شمال شرقی چین نشان داد که این 
گرافن  اکسید  با  که   DNA هیدروژل  ماتریس  حاوی  خورشیدی  جدید  فرآیند 
تقویت شده، می تواند به طور مؤثر آب را با سرعت 3۵4 کیلوگرم در هر متر 
مربع در ساعت تبخیر کند.علاوه بر این، این فرآیند می تواند یون های اورانیل را 
با انتخاب گری 104 برابر بیشتر از وانادیوم، معروف ترین گونه ی یونی مداخله 
مسائل  می تواند  جدید  فرآیند  کند.این  استخراج  اورانیوم،  استخراج  برای  کننده 
انتشار  میزان  و  کند  حل  تجدیدپذیر  انرژی  از  استفاده  با  را  آبرسانی  به  مربوط 

گازهای گلخانه ای منتشر شده را محدود کند.

ترمیم پوست با کرم های مبتنی بر پزشکی 
بازساختی

متخصصان یک شرکت دانش بنیان کرم های ترمیم پوست را در مرحله 
تجاری سازی به تولید رساندند.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت 
صاحبی،  رضا  جمهوری،  ریاست  بنیان  دانش  اقتصاد  و  فناوری  علمی، 
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان با اشاره به تولید محصول دانش بنیان کرم 
انسانی،  گیاهی،  اگزوزوم های  پایه  بر  پوست  درمان  و  محافظت  ترمیمی، 
شرکت،  این  دانش بنیان  محصول  افزود:  دارویی،  قارچ های  و  جلبک ها 
سلول های  از  یا  که  است  بازساختی  پزشکی  حوزه  در  ترمیمی  کرم های 
خود افراد مشتق می شود یا بنیان گیاهی دارد.وی کرم تولیدشده را روی 
داربست های زیستی دانست تا پیام لازم مربوط به سنتز کلاژن و فاکتورهای 
رشدی مختلف را به لایه های عمیق تر پوست برساند و ادامه داد: این کرم 
از نظر ترمیمی برای زخم ها، اگزما و راش های پوستی و حتی برای مواردی 

مانند چین و چروک ها و آب رسانی بهتر و هدفمندتر قابل استفاده است.
صاحبی خاطرنشان کرد: این محصول اکنون در مسیر تجاری سازی قرار 
گرفته است، به طوری که کارآزمایی بالینی انجام شده و تاییدیه های ایزو نیز 
با دریافت مجوز تولید در سطح وسیع، این محصول  دریافت شده است. 
می تواند تا پایان سال جاری به طور گسترده وارد بازار شود.مدیرعامل این 
شرکت با اشاره به تامین نیاز بازار داخلی به این محصولات، اظهار کرد: در 
تامین نیاز بازار، به هر میزان که ظرفیت وجود داشته باشد، توانمند هستیم و 
به ازای هر یک از این محصولات از 10 تا 100 هزار عدد قابلیت تولید داریم.
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 کمربندی جنوبی بابل که از جاده های 
می شود  راهبردی شمال کشور محسوب 
در حالی ۶ سال پیش زیر بار ترافیک رفت 
جاده  این  از  هایی  بخش  و  روشنایی  که 
ساز  زمینه  امر  این  که  نشده  تکمیل  هنوز 
و  رانندگان  برای  هولناک  های  تصادف 
آمار بالای  با  این محور  شالیکاران اطراف 

فوتی است.
کمربندی  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
جنوبی بابل که به خاطر گره کور ترافیکی 
شهر بابل به اجبار زیر بار ترافیک رفت در 
طول ۶ سال گذشته تاکنون همواره شاهد 
به فوت در  ناگوار تصادف منجر  حوادث 

این جاده می باشیم.
در  آبان سال جاری  مرگبار 21  تصادف 
مسیر کنارگذر جنوبی بابل که منجر به فوت 
سه مرد بابلی شد یکی از تصادف های غم 
به شمار می آید که  این کنار گذر  بار در 
این جاده فاقد روشنایی این جاده به قاتل 

خاموش معروف شد.
با توجه به مسیر طولانی 1۶.۵ کیلومتری 
این کمربندی که شب ها در تاریکی مطلق 
و  مسافران  از  بسیاری  جان  رود  می  فرو 
رانندگان در این جاده همچنان در معرض 
خودروها  این  از  دارد.بسیاری  قرار  خطر 
زمین  به  شب  در  نامناسب  دید  بخاطر 
می  سقوط  جاده  اطراف  شالیزاری  های 
کنند که این مشکل هم دیگر چالشی برای 

کشاورزان منطقه تبدیل شده است.
و  غیرهمسطح  تقاطع  روشنایی،  عدم 
دوربرگردان از جمله طرح های نیمه تمام 
بابل  جنوبی  کمربندی  شده  افتتاح  جاده 
این  براین اساس برای حل  بنابرین،  است 
مشکل تاکنون جلسه های مختلفی تشکیل 
اواخر  در  این جاده  پرونده  از قضا  و  شد 
فروردین ماه سالجاری با پیگیری مسوولان 
این شهرستان در دفتر وزیر راه و شهرسازی 

مورد بررسی قرار گرفت.
مرحله  چند  در  تاکنون  سیزدهم  دولت 
برای افتتاح بخش های نیمه تمام این طرح 
اما همچنان  اعتباراتی در نظر گرفته است 

با مشکلات زیادی دسته و  این کمربندی 
پنجه نرم می کند.

با توجه به اینکه بخش زیادی از کمربندی 
شالیزاری  های  زمین  میان  از  بابل  جنوبی 
از  برخی  ماندن  تمام  نیمه  کند  می  عبور 
هم  کشاورزان  برای  جاده  این  های  طرح 

درد سر ساز شد.
شیار  و  آغاز فصل شخم  ماه  دی  اواخر 
زمین های شالیزاری است که نواقص دور 
برگردانها در این جاده برای این کشاورزان 
خطرات جبران ناپذیری را به همراه خواهد 
توجه  مورد  باید  هشدارها  بنابرین  داشت 

جدی مسوولان مربوط قرار گیرد.
مسوولان  از  جاده  این  مسیر  شالیکاران 
مربوطه انتظاردارند که هر چه زودتر برای 
این  برگردانهای  دور  تکمیل  و  روشنایی 
جاده پر خطر و حادثه خیز فکری اساسی 
شاهد  جدید  زراعی  سال  آغاز  با  تا  کنند 
کشاورزان  این  برای  مرگبار  های  تصادف 

زحمت کش نباشیم.
با توجه به اینکه برخی از زیرساخت های 
شده  نصب  جاده  این  مسیر  در  روشنایی 
را  احتمال  این  استانی  ارشد  است مدیران 
داده اند که تا دهه فجر روشنایی کمربندی 

جنوبی بابل افتتاح شود.
در  که  طرحی  بابل  جنوبی  کمربندی 
کیلومتر   1۶.۵ مساحت  به   13۸۵ سال 
سال  سالیان  از  پس  بود،  شده  آغاز  مربع 
سردرگمی مردم استان و ماندن مسافران در 
نهایت  بابل، در  ترافیک سنگین شهرستان 
رسید  برداری  بهره  به  فروردین 139۶  در 
تا بار ترافیک را کاهش دهد و مردمی که 
قصد دارند از بابل به قائمشهر و ساری و 
برعکس از قائمشهر به آمل و تهران و دیگر 
از  این حجم  با  دیگر  بروند  مناطق کشور 
راه  از  و  نشوند  مواجه  بابل  شهر  ترافیک 
جایگزین کمربندی که به طور تقریبی در 

شهر وجود داردِ، عبور کنند.

کمربندی جنوبی بابل قاتل خاموش
شالیکاران  از  یکی  عسگردون  هدایت 

مسیر کنارگذر جنوبی بابل در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا بیان داشت: تاکنون تصادف 
های زیادی در مسیر این جاده اتفاق افتاد 
به داخل زمین شالی سقوط  که خودروها 

کردند.
وی با بیان این مطلب که بسیاری از ادوات 
کشاورزی در این جاده فاقد چراغ هستند، 
افزود: تاریکی مطلق کنارگذر جنوبی بابل با 
این تجهیزات کشاورزی غیر استاندارد هر 

ساله شاهد تصادف های هولناک هستیم.
در  داشت: هر چند روشنایی  اظهار  وی 
این جاده بسیار مهم است اما تقاضای ما از 
مسوولان این است که اجرای دور برگردان 
را برای عبور تجهیزات کشاورزی هر چه 

سریعتر تکمیل کنند.
اواخر  که  مطلب  این  بیان  با  عسگردون 
دی ماه فعالیت کشاورزی برای سال جدید 
زراعی آغاز خواهد شد، گفت: حضور پر 
تعداد ادوات کشاورزی در جاده ای که فاقد 
روشنایی و دور برگردان است بازی با مرگ 

تلقی می شود.
این کشاورز بابلی تصریح کرد: چند ماهی 
این جاده  مسیر  در  برق  تیرهای  که  است 
کاشته شد و همه ما کشاورزان امیدواریم تا 
شروع سال زراعی جدید این روشنایی ها 

به مرحله افتتاح برسد.

افتتاح کامل، شاید به زودی
امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
استانداری مازندران به خبرنگار ایرنا گفت: 
ترافیک  بخاطر  بابل  جنوبی  کمربندی 
سنگین شهر بابل زودتر از موعد افتتاح شد.
کور  گره  داشت:  اظهار  توکلی  احمد 
ترافیکی شهر بابل سبب شد بخش هایی از 
کنار گذر تکمیل نشده زیر بار ترافیک برود.
اینکه روشنایی دور برگردان  بیان  با  وی 
جمله  از  همسطح  غیر  های  تقاطع  و 
می  محسوب  جاده  این  های  بخش 
کرد:  تصریح  نشد،  تکمیل  هنوز  که  شود 
دولت برای تکمیل این طرح ها اعتبارات 
مناسبی اختصاص داد اما حجم کار بسیار 

های  زیرساخت  افزود:  است.توکلی  زیاد 
روشنایی در کنارگذر جنوبی بابل در حال 
تکمیل شدن است و انتظار می رود در دهه 

فجر روشنایی این جاده افتتاح شود.
هزینه ساخت این کمربندی یک هزار و 
120 میلیارد ریال بود و تکمیل آن در این 
سال ها از مهم ترین دغدغه های مردم منطقه 
 ۶ کمربندی  این  برای  می آمد.  حساب  به 
متر  طول 100  به  گذر  رو  سه  و  زیرگذر 

ساخته شده است.
کمربندی  بهره برداری  از  قبل  تا  اگرچه 
شهر  این  ترافیکی  وضعیت  بابل،  جنوبی 
خودروهای  تردد  و  بود  نامناسب  بسیار 
از  عبور  قصد  که  سواری هایی  و  سنگین 
مازندران  غرب  یا  شرق  سمت  به  بابل 
این  به  را  سنگینی  ترافیک   داشتند،  را 
از  بهره برداری  با  اما  می کرد،  تحمیل  شهر 
کمربندی جنوبی بابل که بیش از 13 سال 
ساخت آن طول کشید، از بار ترافیکی بابل 
کاسته شده است؛ با این همه، این کمربندی 
که اکنون محل تردد خودروهای سنگین و 
سبک است، هنوز مشکلات متعددی دارد 
بهره برداری  واقع  در  است.  نشده   رفع  که 
زودهنگام و از سر ناچاری کمربندی سبب 

شده که ضعف های آن برطرف نشود.
گلایه های  عبوری  رانندگان  که  طوری 
زیرساختی  ضعف های  از  زیادی 
و  دارند  کیلومتری   1۶.۵ کمربندی 
علائم  روشنایی،  سیستم  تعبیه  خواستار 
مناسب،  خط کشی  رانندگی،  و  راهنمایی 
مسیر،  در  استاندارد  دوربرگردان های 
مناسب بودن راه دسترسی برای زمین های 
ایجاد  و  محلی  مسیرهای  و  کشاورزی 

تقاطع های غیر همسطح هستند.
این کمربندی که شامل ۶ زیرگذر و سه 
روز گذر است، شاهراه ارتباطی بین شرق 
و غرب استان مازندران به شمار می رود و 
از مسیر جاده بابل به آمل، شهید صالحی 
به  بابل  جاده  در  و  گذشته  افروز  گنج  و 
قائمشهر و در روستای › هتکه پشت › به 

طول 1۶.۵ کیلومتر به پایان می رسد.

کابوس یک کمربندی 
برای کشاورزان

 دستگیری باند ۶۲ نفری شرکت هرمی 
در بابلسر

 فرمانده انتظامی شهرستان بابلسر گفت: ۶2 نفر از اعضای یک شرکت 
هرمی در بابلسر دستگیر و با تشکیل پرونده به مراجع قضایی تحویل 
مازندران سرهنگ سید  پلیس  از روابط عمومی  ایرنا  شدند.به گزارش 
بر  مبنی  بیان داشت: در پی کسب خبری  افضلی روز سه شنبه  جعفر 
فعالیت و عضو گیری یک شرکت هرمی در شهرستان بابلسر، موضوع 

در دستور کار پلیس آگاهی این فرماندهی قرار گرفت.
وی اظهار داشت: با انجام اقدامات اطلاعاتی اعضای این شرکت هرمی 
که با اجاره مکانی در این شهرستان با نام صوری شرکت دانش بنیان 
اقدام به فعالیت و عضوگیری و آموزش افراد می کردند، شناسایی شدند.
کارآگاهان  قضایی  های  از هماهنگی  داد: پس  ادامه  افضلی  سرهنگ 
اداره مبارزه با جرایم اقتصادی پلیس آگاهی با تشکیل تیم های عملیاتی 
را  اعضا  از مدیران و  اعم  این شرکت هرمی  از اعضای  نفر  تعداد ۶2 
دستگیر کردند.وی با اشاره به کلاهبردای بیش از 10 میلیارد ریالی از 
مالباختگان اظهار داشت: متهمان پس از تشکیل پرونده به مرجع قضائی 
پیشنهاد  اینکه  بیان  با  بابلسر  شهرستان  انتظامی  شدند.فرمانده  معرفی 
سرمایه گذاری با دریافت سود بالا مهمترین شگرد شرکت های هرمی 
آن  متولیان  که  اقتصادی  فعالیت  هرگونه  از  خواست  مردم  از  هست، 
ادعای درآمدی غیرعادی به ویژه در مدت زمان کوتاهی را دارند دوری 
کرده و ضمن تامل در انجام معاملات وسوسه انگیز موضوع را به پلیس 

اطلاع دهند.

خریداران زمین در مازندران پیش از 
عقد قرارداد استعلام بگیرند 

 فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران 
در  زمین  فروش  و  به خرید  تمایل  افزایش  به  اشاره  با  ساری  منطقه 
و  ویلا  باغ،  کشاورزی،  زمین  خرید  از  قبل  شهروندان  گفت:  شمال 
و  طبیعی  منابع  کشاورزی،  جهاد  مدیریت  از  ساز  و  ساخت  هرگونه 
معامله  مورد  زمین  مورد  در  شهرستان  هر  های  بخشداری  همچنین 

استعلام بگیرند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، سرهنگ مجید ذکریایی در حاشیه خلع ید 
22 هکتار از عرصه های طبیعی منطقه احمد آباد ساری در گفت و گو 
با خبرنگاران با توضیح این نکته که در ماده ۸۵ حفاظت و بهره برداری 
از عرصه های طبیعی، ساخت و ساز و محصور کردن غیر قانونی، جرم 
مشهود تلقی می شود، افزود: به خریداران زمین توصیه می شود پیش از 
عقد قرارداد زمین در مناطق روستایی و جنگلی نسبت به این که عرصه 

ممکن است ملی و به نام دولت باشد، مطمئن شوند.
وی با اظهار این که هر سال ارزش زمین در مازندران افزایشی است، 
از طرفی بنگاه املاک غیر قانونی مانند قارچ در استان رشد می کنند، 
تصریح کرد: بررسی ها نشان می دهد که بنگاه های املاک عامل تغییر 
کاربری غیر مجاز زمین های کشاورزی و تصرف به عرصه های طبیعی 

استان هستند.
فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران 
منطقه ساری با بیان این که در 9 ماه امسال 3۵7مورد از ساخت وساز 
های غیر مجاز جلوگیری شده است، ادامه داد: همچنین در این مدت 
با هماهنگی شورای تامین و شورای حفظ حقوق بیت المال استان با 
اجرای احکام قضایی ۵77 هکتار از عرصه های طبیعی تصرف شده 

استان، آزاد شد.
وی تعداد احکام صادره رفع تصرف اراضی منابع طبیعی و قلع و قمع 
ساخت و ساز های غیر مجاز از سوی دستگاه قضایی استان را در سال 

جاری 799 فقره اعلام کرد.
ذکریایی همکاری دستگاه قضایی با دولت در حفظ و پیشگیری از 
تصرف و تجاوز به عرصه های طبیعی در مازندران را بی نظیر توصیف 
کرد و گفت: همچنین امسال اجرای احکام خلع ید و بازگرداننده شدن 
اراضی منابع طبیعی استان نسبت به مدت مشابه سال قبل تا ۵0 درصد 

بیشتر شده است.

وی با اظهار این که امروز 22هکتار از عرصه های طبیعی منطقه احمد 
آباد ساری پس از حدود ۶0 سال آزاد شده است، گفت: ابتدا این عرصه 

ها محصور و سپس طرح جنگل کاری در آن عملیاتی می شود.
وی با ذکر این نکته که امروز حراست از جنگل و عرصه های ملی 
قوی تر شد و این را با آمار ارقام در عملکردها می توان اعلام کرد، 
بیان داشت: این در حالی است که همچنان در مقوله اعتبارات، حقوق 
و نیروی انسانی و تجهیزات اندک در انجام وظیفه حراست از جنگل 

های مازندران مواجه هستیم.
ذکریایی با بیان این که چهار هزار کیلومتر مرز بین روستا و جنگل در 
استان مازندران وجود دارد که حفاظت همچنان سنتی انجام می شود، 
اظهار داشت: استفاده از تجهیزات و فناوری نوین در حفاظت از عرصه 
میلیون و چهار  مازندران حدود 2  های جنگلی ضروری است.استان 
هزار هکتار مساحت دارد که از این مقدار حدود یک میلیون و 700 

هزار هکتار آن عرصه های طبیعی شامل جنگل و مرتع است.

اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
از  رفت  برون  برای  گفت:  مازندران  استانداری 
باید  جمعیت،  نظیر  مختلف  حوزه های  مشکلات 
قرارگاه های مردمی تشکیل شود و مدیران برای تحقق 

مطالبات مردمی، ظرفیت ها را به خط کنند.
قاسم  مازندران،  از  فارس  خبرگزاری  گزارش  به 
عزیززاده گرجی سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری مازندران صبح امروز دوشنبه 11 
دی ماه در نشست با فعالان فرهنگی اجتماعی استان 
با بیان اینکه فعالیت در حوزه فرهنگی اجتماعی باید 
از کار اداری و ماموریتی به دور باشد، اظهار کرد: باید 
از فرصت خدمت در نظام مقدس جمهوری اسلامی 

استفاده کرده و این فرصت را غنیمت بشماریم.
باید  عمرانی  فعالیت های  تمامی  اینکه  بیان  با  وی 
تمام  افزود:  باشد،  داشته  اجتماعی  فرهنگی  پیوست 
پیوست  باید  استان  برنامه ریزی  شورای  مصوبات 

فرهنگی رسانه ای داشته باشد.
اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
استانداری مازندران با اعلام اینکه نباید تک ساحتی 
فرهنگ  داخلی،  تولیدات  در  باید  بلکه  برویم  پیش 
بومی این مرز و بوم دیده شود، گفت: پشت صحنه 

هنری،  تلویزیون،  سینما،  حوزه  در  غرب  تولیدات 
تعلیم  استاد  چند  و  فکر  اتاق  مدت ها  و...  تجسمی 

وتربیت وجود دارد.
عزیززاده گرجی بر لزوم تقویت کارگروه فرهنگی 
اجتماعی ذیل شورای برنامه ریزی استان تاکید کرد و 
خواستار پیگیری ویژه از روند طرح تربیت محور شد.

قانونی  ظرفیت های  باید  که  نکته  این  بیان  با  وی 
دراختیار دستگاه های فرهنگی اجرایی استان با هدف 
شود،  بکاربسته  اجتماعی  فرهنگی  حوزه  تقویت 
می توانیم  هم زبانی  و  همدلی  اتحاد،  سایه  در  گفت: 

جریان ساز و فرهنگ ساز باشیم.
اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
فرهنگی  فعالان  اینکه  بیان  با  مازندران  استانداری 
تا  کنند  سازی  جریان  شهرستان ها  در  باید  اجتماعی 
کار  داد:  ادامه  باشیم،  ارزش ها  شدن  نهادینه  شاهد 
آماده  زمینه  و  بستر  ندارد،  جغرافیا  و  مرز  فرهنگی 

است و باید تدبیر شود.
تسهیل گری  نقش  به  اشاره  با  گرجی  عزیززاده 
از  استفاده  برای  باید  گفت:  دولتی،  دستگاه های 
ظرفیت مردم، جهت فرهنگ سازی در حوزه ارزش ها 

ریل گذاری شود.

وی با تاکید براینکه مردمی بودن و مردم پایه بودن 
پیش شرط کسب توفیق در حوزه فرهنگی اجتماعی 
در  توفیق  کسب  برای  باید  شد:  خاطرنشان  است، 

حوزه فرهنگی اجتماعی به فهم مشترک برسیم.
از  رفت  برون  برای  کرد:  بیان  گرجی  عزیززاده 
باید  جمعیت،  نظیر  مختلف  حوزه های  مشکلات 
قرارگاه های مردمی تشکیل شود و مدیران برای تحقق 

مطالبات مردمی، ظرفیت ها را به خط کنند.
آمدن  میدان  به  کار  و  ساز  باید  اینکه  بیان  با  وی 
مردم فراهم شود، گفت: باید محله محور برای تقویت 

حوزه فرهنگی اجتماعی کارشود.
اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 

استانداری مازندران با اشاره به اینکه مدیران باید
ترجیح  کاری  هر  بر  را  اسلامی  جمهوری  منافع 
فرهنگی  کار  نیازمند  مازندران  سواحل  افزود:  دهند، 
است که باید با بهره گیری از ظرفیت مردمی برای این 

حوزه تدبیر شود.
نظیر  اجتماعی  فرهنگی  حوزه  آسیب های  به  وی 
و  فکر  ارائه  خواستار  و  کرد  اشاره  اعتیاد  و  طلاق 
از شمال  این خطه  برنامه جهت کاهش آسیب ها در 

کشور شد.

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری مازندران:
مدیران برای تحقق مطالبات مردمی ظرفیت ها را به خط کنند

 - مازندران  طبیعی  منابع  مدیرکل 
طرح  اجرای  راستای  در  گفت:  نوشهر 
از  هکتار   4۵0 در  نهالکاری  پویش 
می  کاشته  نهال  استان  غرب  سواحل 

شود.
به گزارش خبرنگار مهر، مهرداد خزایی 
بعدازظهر دوشنبه در مراسم کاشت نهال 
در پلاژ ساحلی البرز کلارآباد گفت: در 
راستای اجرای طرح پویش نهالکاری در 
مازندران  غرب  سواحل  از  هکتار   4۵0

بیش از دو میلیون نهال کاشته می شود.
گذشته  سال  در  اینکه  بیان  با  خزایی 
تولید  نهال  اصله  میلیون  یک  حدود 
شده  احیا  نهالستان های  در  افزود:  شد، 
 300 میلیون و   ۵ امسال حدود  توانستیم 
بخش  که  کنیم  تولید  نهال  اصل  هزار 
برای  که  است  گونه هایی  آن  اعظم 

زراعت چوب به کار گرفته می شود.
برای  که  مناطقی  از  یکی  گفت:  وی 
شده  گرفته  نظر  در  کاری  نهال  پویش 

هکتار   4۵0 در  که  است  سواحل  است 
 2 از  بیش  مازندران  غرب  سواحل  از 

کاشته می شود. نهال  میلیون 
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  کل  مدیر 
هر  اینکه  بیان  با  نوشهر  منطقه  مازندران 
استان  غرب  سواحل  از  نقطه  دو  هفته 
آماده  نهال  کاشت  برای  و  شناسایی 
وجود  از  طرح  این  در  افزود:  می شوند، 
خواهد  استفاده  دوست  طبیعت  خیرین 

شد.

خزایی گفت: یک خیر طبیعت دوست 
اصل   1۵00 و  اول  فاز  در  نهال   1۵00
نهال از نوع اکالیپتوس را در فاز دوم در 
کاشت  برای  کلارآباد  البرز  ساحلی  پلاژ 

و نگهداری از آن تقبل کرده است.
طریق  از  بار  اولین  برای  افزود:  وی 
مناطقی که در  تمام  سامانه طراحی شده 
ارزیابی  تحت  می شود  کاشته  نهال  آن 
منابع  کارشناسان  و  بازرسین  کنترل  و 

طبیعی قرار خواهد گرفت.

۴۵۰ هکتار از سواحل غرب مازندران نهالکاری می شود
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حرف تصویری

اجتماع دانش آموزی فرزندان حاج قاسم در ساری

استفاده از تنوع اقلیمی درگذشته بیشتر در سینمای ایران تجربه 
که  هستند  جوانی  فیلمسازان  هم  اخیر  سال های  در  اما  می شد 
ترجیح می دهند با خارج شدن از فضای شهری، زیبایی های بکر 

کشور را تصویر کنند.
تاریخ سینمای ایران، مملو از آثاری است که جدا از هر اتفاق 
سینمایی، تنوع اقلیمی و فرهنگی کشور ما را نیز ثبت کرده است. 
به  که  فیلمسازهایی  تعداد  به  می رویم،  گذشته  به  بیشتر  هرچه 
ثبت تصاویر تازه در سینما علاقه مند بودند، افزوده می شود. ناصر 
از جمله  کیانوش عیاری  نادری،  امیر  کیارستمی،  تقوایی، عباس 
فیلمسازهای نه چندان دور ما هستند که در اغلب آثارشان با ثبت 
تاثیرگذار،  روایتی  بر  علاوه  تازه،  جغرافیایی  در  بکر  تصاویری 
کشورمان  از  دیگری  منطقه  فرهنگ  معرفی  در  را  ویژه ای  اتفاق 

رقم زده اند.
اما افسوس که امروز، کمتر کارگردانی را می توان یافت که برای 
ساخت فیلم به خارج از آپارتمان و یا شهر خود برود. اکثر آثار 
هرچیز  از  بیش  که  است  آدم هایی  و  شهری  فضای  به  معطوف 
حال  عین  در  و  شده اند  خود  زندگی  در  مدرنیته  تاثیر  گرفتار 

نمی توانند خود را از قید و بندهای سنت رها کنند.
باز هم می توان  فراموش کرد که در چنین شرایطی  نباید  البته 
لنِگه کفشی در  ایران، همچون  برای سینمای  یافت که  آثاری را 
تمام  با وجود  که  فیلمسازهایی  به شمار می آیند.  غنیمت  بیابان، 
شهرهای  به  دارد،  قرار  راهشان  سر  بر  که  موانعی  و  مشکلات 
دیگر رفته و با جسارتی مثال زدنی نه تنها داستانی تازه را برایمان 
روایت می کنند، بلکه سعی در ثبت تصاویری تازه در جغرافیایی 

بکر دارند.
رضا میرکریمی، خسرو معصومی، حمید نعمت الله، مانی حقیقی 
آثار خود به ثبت  از جمله کارگردان های مطرحی هستند که در 
تصاویر تازه از شهرهای دیگر و فرهنگ اقوام مختلف علاقه نشان 
داده اند. اتفاقی که البته هرچه بیشتر مورد توجه قرار گیرد، بازهم 
کم است. اما باتوجه به اهمیتِ پرداختن به اقوام مختلف و تنوع 
اقلیمی در سینمای ایران، تلاش کردیم در این گزارش به معرفی 
فیلم ها و فیلمسازهای تقریبا جوانی بپردازیم که در یکی دو دهه 
هر  آینده  زیرا  پرداخته اند.  جنس  این  از  آثاری  ساخت  به  اخیر 

سینمایی وابسته به نگاه کارگردان های جوان آن است.

احسان عبدی پور؛ ثبت تصویری رویاگونه از بوشهر ...
اگرچه عبدی پور فعالیت سینمایی خود را از اواخر دهه 80 آغاز 
که سال  شناختند  فیلمی  با  را  او  سینما  مخاطبان  اما  است  کرده 
91 ساخت. »تنهای تنهای تنها« با روایتِ داستانی تازه در بوشهر 
از  توانست پس  از سینمادوستان را جلب کرد و  بسیاری  توجه 
خارج  فضای  در  متفاوت  داستانی  به  را  مخاطبان  نگاه  مدت ها، 
از شهر تهران معطوف کند.این فیلم داستان پسربچه ای را روایت 
می خواهد  پسر  دارد.  را  ملل  سازمان  به  رفتن  قصد  که  می کرد 
نسبت به قانونی که او را از دوست خود دور می کند، اعتراض 
کند. به همین دلیل شاید بتوان گفت که »تنهای تنهای تنها« بیش 
از هر موضوع دیگری، ما را با رویای تازه ای آشنا کرد که امکان 
از  بصری  جذابیتی  بود؛  آمده  پدید  نقره ای  پرده  روی  دیدنش 
رویای کودکانه در شهری چون بوشهر.فیلم های »پاپ« و »میجر« 
همچون  حال  که  کرد  معرفی  فیلمسازی  مسیرِ  ادامه  می توان  را 
تا  گرچه  زیرا  می شود.  شناخته  هم  بوشهر  شهر  فرهنگی  سفیر 
پیش از این، شناختی نسبی نسبت به مردم بوشهر و فرهنگ آنها 
وجود داشت اما بسیاری از مردم با آثار او، علایق مردم جنوب 

به موضوعاتی چون فوتبال، سینما و موسیقی را درک کرده اند.

امیرحسین عسگری؛ تصویر مردمانی متفاوت در دل 
جغرافیایی تازه

در روزگاری که فیلمسازی تبدیل به حرفه ای برای کسب درآمد 
بیشتر شده است، او چند سال یک بار به تولید اثری می پردازد 
که هرکدام با دیگری تفاوت هایی دارد. عسگری فیلمسازی را از 
نیمه دوم دهه 80 آغاز کرد اما مخاطبان سینما او را با فیلم های 
»بدون مرز« و »برف آخر« به خاطر می آورند. در سال 93 با فیلم 
»بدون مرز« تندیس بلورین جایزه ویژه هیات داوران بخش نگاه 
نو سی وسومین جشنواره فیلم فجر را از آن خود کرد و بعد از آن 
انتها  تا فیلم بعدی اش؛ »برف آخر« را به  شش سال طول کشید 
مخاطب  برای  که  داستانی  از  جدا  او،  مرز«  »بدون  برساند.فیلم 

روایت می کند، تصویر تازه ای از نقطه صفر مرزی را ثبت کرده 
است. این فیلم داستان پسری را روایت می کند که هر روز برای 
پا  مرزی  صفر  نقطه  در  نشسته ای  گل  به  کشتی  به  ماهی گیری 
تبدیل کرده  برای آرامش خود  به محلی  را  آنجا  می گذارد. پسر 

است، اما حضور غریبه ای این آرامش برهم می زند ... .
فیلم »برف آخر« او نیز با روایت داستانی متفاوت در دل برف، 
تصویر تازه ای از فرهنگ مردم در شهرهای کوچک تر را به نمایش 
می گذارد. او با انتخاب شهرستانی در منطقه سردسیر کیاسر ساری، 
فضای سردی را تصویر می کند که مردمانش فرسنگ ها با آدم هایی 
که در پایتخت کشورمان می شناسیم، متفاوت هستند. عسگری در 
را  افراد  نشانه های حیوانی، خوی  نماد و  از  استفاده  با  فیلم  این 

توصیف کرده و اتفاقی تازه را در سینما رقم زده است.
گرچه فیلم »برف آخر« برنده سیمرغ بلورین جایزه ویژه هیات 
داوران چهلمین جشنواره فیلم فجر شده است اما هنوز فرصت 

اکران عمومی در سینماهای کشور نصیبش نشده است.

صفی یزدانیان؛ رشتی که با او بیشتر شناختیم ...
او را بیشتر به عنوان منتقد مجله فیلم می شناختیم تا سال 93 که 
فیلم »در دنیای تو ساعت چند است؟« روی پرده نقره ای رفت 
یزدانیان  صفی  کرد.  خود  جذب  را  سینمادوستان  از  بسیاری  و 
سابقه  ایران  سینمای  در  سال ها  که  عاشقانه  داستانی  روایتِ  با 
است.  مانده  باقی  یادها  در  هنوز  که  زد  رقم  را  اتفاقی  نداشت، 
عاشقانه  داستانی  روایت  کنار  در  رشت  شهر  از  بکر  تصاویری 
که از سال ها قبل باقی مانده و به امروز رسیده، در کنار موسیقی 
آن  از  که هرچه  داده  را شکل  فیلمی  رضایی  کریستف  متفاوت 

می گذرد، مخاطبان بیشتری را با خود همراه می کند.
»در دنیای تو ساعت چند است؟« از جمله آثاری است که تصور 
ساختن آن در شهری به جز رشت هم امکان پذیر نیست. در واقع 
شهر رشت با داستان عاشقانه این اثر پیوند عجیبی دارد و از همین 

رو آن را به مخاطبان خود نیز منتقل می کند.
»ناگهان درخت« دومین فیلم صفی یزدانیان است که با فاصله 
4 سال از اولین فیلم او ساخته شد. این فیلم نیز با تصاویری از 
شهر رشت پیوند دارد و روایتی عاشقانه اما غمگین را به مخاطب 
خود منتقل می کند. اگرچه داستان »ناگهان درخت« به قدرت »در 
دنیای تو ساعت چند است؟« نیست اما کارگردانی صفی یزدانیان 
و ثبت تصاویری به غایت زیبا در این فیلم از نقاط قوت آن به 

شمار می آید.

نیکی کریمی؛ روایتی عاشقانه با »آتابای«
بازیگر شناخته شده سینمای ایران از مدت ها قبل، به فیلمسازی 
بستر  در  عاشقانه  روایتی  که  او  اثر  پنجمین  اما  بود  آورده  روی 
شهرستان خوی بود، مورد توجه بسیاری از منتقدان و مخاطبان 
سینمای ایران قرار گرفت. »آتابای« درباره مردی میان سال به نام 
زندگی  خوی  شهرستان  پیرکندی  روستای  در  که  است  کاظم 
می کند. درگیری های گذشته و حال کاظم، مخاطبان را با داستانی 

جذاب مواجه کرده است که با تصاویری تازه روایت می شود.
نیکی کریمی بعد از این اثر هنوز خبر از تولید فیلمِ تازه ای نداده 
است اما احتمال دارد که باتوجه به موفقیت این فیلم، مجددا به 

روایت داستانی در جغرافیای تازه بپردازد.

و  سیستان  در  داستانی  روایت  اسکندری؛  ستاره 
بلوچستان

در  فعالیت  با  که  ایران  تئاتر  و  سینما  پرکار  بازیگران  از  یکی 
حرفه های دیگر، همیشه قدرت اجرایی خود را نیز به رخ کشیده 

است.
ستاره اسکندری در اولین فیلم بلند خود »خورشید آن ماه« به 
این  است.  رفته  بلوچستان  و  سیستان  در  داستانی  سراغ ساخت 
هنوز  و  کرده  آغاز  را  خود  عمومی  اکران  حاضر  حال  در  فیلم 
باتوجه  اما  گفت  آن سخن  با  مخاطبان  مواجهه  درباره  نمی توان 
تصاویر  خلق  از  می توان  اثر،  این  از  شده  منتشر  عکس های  به 
و  سیستان  فرهنگ  به  پرداختن  بود.همچنین  مطمئن  تازه  و  بکر 
بلوچستان که در توضیحات این اثر روی آن تاکید شده، مسئله 
قرار  بیشتری  توجه  مورد  ایران  سینمای  در  اگر  که  است  مهمی 
گیرد، به رنگارنگی آثار کمک کرده و قطعا در جذب مخاطبان نیز 

اثر گذار خواهد بود.

فیلمسازانی که علاقه ای به فیلم های آپارتمانی ندارند!

نجف زاده از نیویورک به »برمودا« آمد
کامران نجف زاده پس از یک سال و نیم جدایی از خبر صدا و 

سیما، حالا با برنامه »برمودا« به شبکه نسیم می آید.
پروژه،  روابط عمومی  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
تازه ترین برنامه شبکه نسیم با عنوان »برمودا« وارد مرحله تولید 
شده و هم زمان با آغاز ضبط، اولین تیزر رسمی این تاک شو نیز 

منتشر شد.

کامران نجف زاده با سابقه سال ها نویسندگی و خبرنگاری در 
آمریکا و 50 کشور جهان، حالا در قامت مجری برنامه »برمودا«، 
چهره های  حضور  با  را  متفاوت  و  صمیمانه  تاک شوی  یک 

سرشناس حوزه های مختلف جامعه ارایه می دهد.
که  است  نسیم  شبکه  گفتگومحور  برنامه  تازه ترین  »برمودا« 

اواخر دی پخش خود را آغاز خواهد کرد.

امروز  گفت:  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  جانشین 
وظیفه همه بخش های حاکمیت و بخش خصوصی توجه به 

سرمایه گذاری ثمربخش در بخش بازی های رایانه ای است.
جانشین  هاشمی  سیدمحمد  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در دومین پیش رویداد نهمین 
جشنواره بازی های رایانه ای فجر که دوشنبه 11 دی برگزار 
شد، با تأکید بر توجه ویژه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به 
حوزه های نوین فرهنگی و هنری به عنوان یکی از محورهای 
تحول در این وزارتخانه گفت: در این راستا در تلاش هستیم 
به  را  رایانه ای  بازی های  ملی  بنیاد  مأموریت های  و  ساختار 
سمت توسعه کمی و کیفی در حوزه های بازی و سرگرمی 

ارتقا دهیم.
وی با اشاره به اقدامات مختلف بنیاد ملی بازی های رایانه ای 
در یک سال گذشته افزود: یکی از نشانه های نشاط و پویایی 
در این مجموعه، راه اندازی جشنواره بازی های رایانه ای بعد 

از چهار سال و تعامل مستمر با بازی سازان است.
جانشین وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اهمیت 
روزافزون بازی های رایانه ای در میان مخاطبان گفت: امروز 
وظیفه همه بخش های حاکمیت و بخش خصوصی توجه به 
سرمایه گذاری ثمربخش در بخش بازی های رایانه ای است و 

همه باید در این زمینه نقش آفرینی کنند.

رمان »ربات پرنده را 
دوست دارم« برای 
نوجوانان منتشر شد

توسط  آرمین  نوشته علی  دارم«  را دوست  پرنده  »ربات  کتاب 
انتشارات کتاب جمکران منتشر و راهی بازار نشر شد.

به گزارش خبرگزاری مهر، کتاب »ربات پرنده را دوست دارم« 
رحمتی خواه  سمیه  تصویرگری  با  تازگی  به  آرمین  علی  نوشته 
شده  نشر  بازار  روانه  و  منتشر  جمکران  کتاب  انتشارات  توسط 
در  نوجوان  یک  دغدغه مندی های  محوریت  با  کتاب  این  است. 
مسیرِ زندگیِ پرحادثه اش، کشمکش ها با خود، دوستان و محیط 
و  موانع  سختی ها،  اندیشی ها،  چاره  و  درماندگی ها  پیرامونش، 

قدرت مقابله با آن ها، نوشته شده است.
این کتاب جلد دوم و ادامه کتاب »پرواز با پاراموتور را دوست 
دارم« محسوب می شود که سال 1396 منتشر شده است. »پرواز 
با پاراموتور را دوست دارم« روایت عباس، پسر نوجوانی بود که 
را  پاراموتور  با  پرواز  اتومبیل کار می کرد و رؤیای  تعمیرگاه  در 
داشت و برای رسیدن به آن تلاش می کرد تا اینکه شرایط، او را با 

انتخاب های بزرگ تری محک زد.!
و  پرواز  رؤیای  محور  دارم« حول  را دوست  پرنده  »ربات  اما 
بلندپروازی های چندنوجوان است و نویسنده در آن زندگی عباس، 
موقعیت های  در  را  آن ها  بروز  نحوه  و  او  قوت  و  نقاط ضعف 
مختلف به تصویر کشیده است. به این ترتیب خصوصیات دوران 
نوجوانی مانند کنجکاوی، سرکشی، آرمانگرایی، پرخاشگری بالا 
بودن،  مهم  به  اعتقاد  وجود،  ابراز  به  میل  پرخطر،  رفتارهای  و 
تفکر  مستقل،  هویت  جست وجوگری  خود،  اثبات  برای  تلاش 
انتزاعی، طغیان هیجانات ناپایدار و غیره اشاره کرده و در روند 

داستان آنها در شخصیت های مختلف رمان نمایش داده می شود.

در بخشی از این کتاب می خوانیم:
و  بور  ابروهای  با  دفترش.  رفتم  خواست.  را  من  مهندس 
یک  کند.  اخم  که  می آمد  پیش  کمتر  بود.  کرده  اخم  کم پشتش 
دستش را گذاشته بود روی دهانش، به نقطه ای خیره شده بود و 
با انگشت های دست دیگرش روی میز ریتم گرفته بود. ژستی که 
گرفته بود، یک چیزی بود شبیه آژیر قرمز؛ بااین حال انگار هنوز 
دقیقاً تصمیم نگرفته بود چه بگوید یا چه کار کند. حس می کردم 
خیلی جو سنگین است و گزارش های بدی بهش رسیده است. 

بالاخره نگاهش را به طرف من چرخاند.
خب، تعریف کن ناصر. جریان عباس با تو چیه؟

جا خورده بودم. آب دهانم را قورت دادم. نباید کم می آوردم یا 
کاری می کردم که مهندس احساس کند همه چیز گردن من است. 

دو دستم را مثل کسی که دعا می کند، آوردم بالا.
هیچی مهندس. مگه کسی چیزی گفته؟

این رمان با 270 صفحه و قیمت 148 هزار تومان عرضه شده 
است.

سرمایه گذاری در صنعت گیم وظیفه حاکمیت و 
بخش خصوصی است

انتشار »دانکی« در شبکه 
خانگی ممنوع است

از  یکی  بازتاب  به  اشاره  با  ساترا  نظارت  و  پایش  معاون 
تصویر  به  توجه  با  که  کرد  بیان  »دانکی«  فیلم  های  سکانس 
منفی فیلم از ایران، انتشار آن در شبکه نمایش خانگی مورد 
تایید ساترا نیست.به گزارش خبرنگار مهر، فیلم هندی »دانکی« 
با بازی شاهرخ خان این روزها در کشورهای مختلف در حال 
اکران است که سکانسی از آن در فضای مجازی بازتاب یافته و 
واکنش ایرانی ها را به دنبال داشته است؛ تصویری که در فیلم با 
نوعی ایران هراسی همراه است و فضایی منفی از ایران نمایش 
می دهد.»دانکی« داستان چند نفر برای مهاجرت غیرقانونی از 
هند به اروپا را روایت می کند.محمد حسام پور معاون پایش و 
نظارت ساترا در واکنش به نمایش این تصویر جعلی از ایران به 

خبرنگار مهر بیان کرد: انتشار فیلم »دانکی« محصول هندوستان 
نیست.وی  ساترا  تایید  مورد  هراسانه،  ایران  رویکرد  دلیل  به 
تصویرسازی  واقعیت،  تحریف  با  »دانکی«  فیلم  کرد:  اضافه 
نیروهای  و  ایران  مرزهای  کف  بر  جان  مدافعان  از  نامناسبی 
فداکار مرزبانی ایران ارایه می دهد. این فیلم تحت تاثیر لابی ها 
و فضاسازی ضد ایرانی رسانه های غربی و برای پیشبرد دیدگاه 
پور تصریح کرد:  تولید شده است.حسام  ایران هراسانه  های 
ساترا در راستای صیانت از منافع ملی، عدم انتشار فیلم مذکور 
را به رسانه های صوت و تصویر فراگیر اعلام کرده است.معاون 
پایش و نظارت ساترا در ادامه تاکید کرد: ساترا به عنوان مرجع 
تنظیم گری رسانه های صوت و تصویر فراگیر ضمن تعامل با 
رسانه ها، پاسداشت و صیانت از منافع عمومی جامعه را جزو 
وظایف ذاتی تنظیم گری خود می داند و به همین دلیل انتشار 
فیلم ها و برنامه هایی را که تهدید علیه منافع ملی و تحقیر 

هویت و فرهنگ ایرانی باشد، تایید نمی کند.
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